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Keby som videla

i v najskrytejšom sníčku,

kde na zemi je toľko dobrých slov,

zložila by som z nich modlitbu za 

mamičku.

Veď ona sama je už modlitbou.

Jej pohladenie,

jej úsmev i jej vráska

sú ako modlitba, čo do nej vložil Boh.

Mama je láska.

Lebo aj Boh je láska.

Pusto by sa nám žilo bez tých dvoch.

„Kde som ju videl, odkiaľ sme si 

známi?“

usmial sa Stvoriteľ,

keď stvoril srdce mamy.

A vedel dobre, že nemôže byť iná.

Pretože raz aj On

jej zverí svojho Syna.

Báseň Milana Rúfusa zo zbierky 
Modlitbičky

Plachá modlitba 

za mamkino srdce

Opäť 
pôjdeme 
k urnám

Po druhý raz sa v Slovenskej 
republike uskutočnia voľby do 
Európskeho parlamentu v sobotu 
6. júna 2009 od 7.00 hod. do 
22.00 hod.

(viac sa dočítate na str. 3)

Zdroj: -internet-

Všetko najlepšie ku 
Dňu matiek našim 

mamám, starým 
mamám, babkám aj 
budúcim mamičkám 

praje 
Alojz Kopernický, 
prednosta MsÚ

Rekonštrukcia školy v 
plnom prúde

Stavenisko  bolo odovzdané na realizáciu predmetnej stavby 
zhotoviteľovi dňa 11. 3. 2009. Úspešným zhotoviteľom v zmysle zákona 
č. 25/2006 Z. z. o verejnom obstarávaní a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov  v znení neskorších predpisov sa stala spoločnosť SimKor, s. 
r. o., Banská Štiavnica. Dňa 23. 3. 2009 sa začali rekonštrukčné práce 
naplno, a to na hlavnom objekte a telocvični. Spočívajú vo  výmene okien, 
zateplení obvodového plášťa a zateplení strešnej konštrukcie. Práce sa 
realizujú v súlade s harmonogramom stavebných prác. 

J. Š. 

 w Foto: -msú-

QUO VADIS novobanská pošta 
alebo osobné záujmy na 

novobanský spôsob?
(článok na str. 5)

INZERCIA
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Čo nové v NsP alebo Bodka za LSPP ?

Primátorka informuje

MÁJ 2009

Novobanská nemocnica má za sebou 
50-ročnú históriu so svojimi dobrými i horšími 
časmi, úspechmi i neúspechmi. V posledných 
rokoch zápasila s nedostatkom fi nančných 
prostriedkov, lekárov a v roku 2002 sa jej 
zamestnanci rozhodli v dobrom úmysle 
eliminovať jej dlh transformáciou na neziskovú 
organizáciu. Táto možnosť bola, dnes už 
vieme,  iba dočasným riešením. Nastavené 
fi nancovanie nemocníc  viedlo k zadlžovaniu, 
šetrenie vo všetkých oblastiach, a najmä 
mzdových, donútilo viacerých odborníkov 
odísť za lepšími podmienkami. Počet úkonov 
v nemocnici klesal a špirála zadlžovania 
vyvrcholila v júli 2008 vyhlásením konkurzu. 
Výška dlhov bola podstatne vyššia ako výška 
pohľadávok a nemocnica nebola schopná plniť 
svoje záväzky. 

Viacerí občania si možno ešte aj dnes 
myslia, že bolo v silách mesta ju udržať. Žiaľ, 
nie. Strata, ktorá každým mesiacom rástla, bola 
privysoká na možnosti rozpočtu mesta. A ten 
ani dnes nepostačuje na splnenie rôznorodých 
požiadaviek občanov. Situácia v nemocnici 
úzko súvisí so zánikom lekárskej služby prvej 
pomoci (LSPP).

Na viacerých stretnutiach s občanmi 
a najmä s dôchodcami rezonovala otázka 
znovuzriadenia pohotovosti v našom meste. 
Touto problematikou sme sa zaoberali aj na 
zasadnutiach mikroregiónu Nová Baňa a na 
zasadnutí ZMOS-u - žiarsky región sme túto 
požiadavku tlmočili županovi VÚC. Z prvého 
stretnutia na Úrade BBSK svitla nádej, že 
sa vec pohne. Prichádzala do úvahy forma 
podobná zubnej lekárskej pohotovosti. Na 
nasledujúcom (ďalšom) stretnutí po overení 
možností a podmienok bolo skonštatované, 
že je to nereálne. Jedným z účastníkov bol 
aj MUDr. Šuška (LSPP v Žiari nad Hronom), 
o. i. nás informoval aj o štatistike návštev 
u pacientov v okrese Žarnovica od októbra do 
konca februára. Z nej sa dalo predpokladať, 
že by táto služba mohla byť životaschopná aj 

u nás, záleží len na všeobecných lekároch, či 
budú ochotní. Z tohto stretnutia vyplynula úloha 
rokovať s lekármi. Rokovanie sa uskutočnilo 2. 
4. za účasti viceprimátorky mesta Žarnovica. 
Od prítomných lekárov sme si vypočuli  viacero 
argumentov, prečo bola LSPP v Novej Bani 
zrušená a prečo je jej znovuzriadenie nereálne. 
Potrebné je dodať, že ekonomická stránka 
bola  na poslednom mieste. Uvediem aspoň 
niektoré:
- riziko nesprávnej diagnózy z dôvodu 

chýbajúcich diagnostických prístrojov, 
laboratória a pod., z ktorého vyplýva vysoká 
pravdepodobnosť sťažnosti pacienta 
na Úrade pre dohľad nad zdravotnou 
starostlivosťou (fenomén sťažovania sa je 
u nás vysoký)

- hrozba súdnych sporov
- pohotovosť využívalo spravidla niekoľko 

tých istých ľudí, ktorí neboli ochotní pár 
hodín počkať (z praxe poznajú viaceré 
prípady, keď sme prehnali sanitku 
s lekárom, hoci doma máme auto, pričom 
v tom čase potreboval súrnejšiu pomoc 
lekára iný pacient)

- hrozba polovičatej práce, ktorá zaťažuje 
myseľ a svedomie lekára

- jednotne tvrdili, že LSPP v Žiari nad Hronom 
je v prospech kvalitnej služby občanom, za 
ktorú nesú zodpovednosť v plnom rozsahu

- mnohí chodíme do zahraničia alebo tam 
máme svoje deti, vnukov, .... opýtajme sa 
ich, aká je tam sieť nemocníc. Určite nie 
každých 30 km pri takej hustote osídlenia 
ako u nás.

Mnohí sme v médiách zaregistrovali informáciu 
o zamýšľanej redukcii LSPP na Slovensku, resp. 
o skrátení jej služieb do 24. 00 hod., z dôvodu 
nedostatku fi nancií v zdravotníctve. O tom, aký 
bude výsledok, rozhodnú poslanci v parlamente. 
A ako to dopadne s novobanskou nemocnicou, 
závisí od správcu konkurznej podstaty, ktorý ju 
v súčasnosti vedie a rozhoduje o jej ďalšom 
osude. Úkony správcu smerujú k speňaženiu 

majetku na uspokojenie veriteľov. V súčasnosti 
je predaj zastavený v dôsledku prešetrovania 
sporov ohľadom niektorého majetku. O 
prioritný majetok, t. j. hlavnú budovu, sa bude 
môcť uchádzať iba nezisková organizácia 
poskytujúca všeobecne prospešné služby 
v oblasti zdravotnej starostlivosti. V akom 
rozsahu a aké, to závisí od budúcej ponuky.
Čo dodať na záver?
Súčasný  stav určite nikoho z nás neteší. 
Môžeme vziať do úvahy skutočnosť, že dnes 
má skoro každá rodina auto, čo signalizuje aj 
akútny nedostatok parkovacích miest v meste. 
Je vzdialenosť do Žiaru taká veľká? Veď onedlho 
po dobudovaní R1 medzi Žarnovicou a Žiarom 
n/Hr. sa preprava zredukuje na maximálne 20 
minút. Môže si naše zdravotníctvo dovoliť  mať 
nemocnice tak blízko? Má vôbec kto v nich 
pracovať pri aktuálnom nedostatku lekárov? 
Na druhej strane, pokúsme sa vžiť do role 
lekárov, ich zodpovednosti. Boli by sme ochotní 
podstúpiť riziká, ktoré naznačili? Asi ťažko, 
hoci práca toho druhého sa nám obyčajne zdá 
jednoduchšia alebo ľahšia ako tá naša. S touto 
realitou sa možno bez problémov zmieri mladšia 
generácia, pre ktorú vzdialenosť nehrá veľkú 
rolu. Horšie je to pre starších ľudí, roky na niečo 
navyknutých. Zrejme musíme viac dbať o svoje 
zdravie, vyhýbať sa rizikám. A keď sa predsa 
niečo prihodí, k dispozícii je rýchla zdravotná 
pomoc. Môžeme si len priať, aby sme ju nikdy 
nepotrebovali.

Mgr. Anna Miháliková

1. 4. – zasadnutie rady OZ Partnerstvo  
- žiarsky región. 

2. 4. – stretnutie s lekármi ohľadom LSPP

7. 4. – odovzdávanie diplomov víťazom 
akordeónovej súťaže v ZUŠ

14. 4. – prijatie dekana Mons. Petra Mišíka 
na úrade pri príležitosti jeho životného jubilea

15. 4. – zasadnutie Výboru pre otázky 
zamestnanosti na ÚPSVaR v Banskej 
Štiavnici, na ktorom sme boli informovaní 
o prebiehajúcich projektoch vzdelávania, 
podpore SZČO, negatívnych zmenách 
ohľadom zriadenia sociálnych podnikov 
a aktuálnej miere nezamestnanosti (16,43 % 
v našom regióne, v žarnovickom  21,44 %).

- stretnutie s riaditeľom fi rmy TENERGO 
Brno, ktorá sa zaoberá tepelným 
hospodárstvom

20. 4. – pracovné stretnutie s p. Putišovou 

ohľadom podpory ocenenia dobrovoľných 
hasičov 

21. 4. – pracovná porada s riaditeľmi škôl 
a školských zariadení mesta

23. 4. – pracovné stretnutie 
v Trenčianskych Tepliciach na tému 
informatizácia samosprávy

24. 4. – výročná schôdza Slovenského 
zväzu zdravotne postihnutých v CVČ

28.  4. – porada ÚPSVaR v Žarnovici 
ohľadom aktivačných prác

29. 4. – zasadnutie rady Záujmového 
združenia miest a obcí Mochovce

30. 4. – pracovné stretnutie 
s pracovníčkami Pohronského kultúrneho 
osvetového strediska v Žiari nad Hronom

- stavanie mája v centre mesta a na 
Nábrežnej ulici

Humanitárna 
zbierka

 Mesto zorganizovalo humanitárnu zbierku 
v dňoch 17. - 18. apríla určenú občanom 
na okraji spoločnosti, sociálne odkázaným 
a ľuďom v azylových ubytovniach, ktorá sa 
stretla s veľkým záujmom občanov. Vyzbieralo 
sa cca 40 m3 letného a zimného oblečenia 
(dámske, pánske, detské), prestieradiel, 
uterákov, utierok, záclon, látok, domácich 
potrieb, prikrývok, vankúšov a diek. Ďakujem 
všetkým, ktorí sa do nej aktívne zapojili. Moje 
poďakovanie patrí aj pracovníkom CVČ, 
ktorí priestory nielen poskytli, ale aj pomohli 
počas akcie, našim ochotným dôchodcom, 
pracovníkom MsÚ, ktorí pomohli pri realizácii 
tejto zbierky. Týmto činom sme pomohli 
nielen iným, ale aj mestu, pretože väčšina 
týchto vecí by predčasne skončila na skládke 
komunálneho odpadu. Naši odberatelia boli 
spokojní, akciu môžeme na jeseň zopakovať.

Mgr. A. M.

Čakáme na vaše otázky do tejto rubriky 
aj naďalej a pýtať sa môžete všetkých or-
ganizácií, ktorých zriaďovateľom je mesto 
Nová Baňa.

-red-
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Volebné okrsky a miestnosti na hlasovanie sú vytvorené tak isto ako pri 
voľbách prezidenta Slovenskej republiky:

Okrsok č. 1 
Základná umelecká škola
Ulice: A. Kmeťa, Bernolákova, Borošova, Cintorínska, Dodekova, 
Hviezdoslavova, Kalvárska, Kollárova, Krátka, Námestie slobody, 
Nemocničná, Osvety, Spojná, Šibeničný vrch, Švantnerova, Záhrbská

Okrsok č. 2
Materská škola na Štúrovej ulici
Ulice: Banícka, Brezová, Čierny lúh, Hájles, Hájska, Kamenárska, Májová, 
Mariánska, Moyzesova, Nálepkova, Odbojárska, Partizánska, Pod Gupňou, 
Pod Zvoničkou, Sládkovičova, Štúrova, Švermova, Vodárenská, Vršky

Okrsok č. 3
Kino Vatra
Ulice: Bôrina, Dlhá lúka, Horná, Hornozemská cesta, Hrádza, Kútovská 
cesta, Laznícka cesta, Legionárska, Mieru, M. R. Štefánika, Nad hrádzou, 
Podhorská, Pod hrádzou, Pod sekvojou, Poľná cesta, Robotnícka, Sedlova 
cesta, Slnečná, Spodná, Starohutská, Štefankova cesta, Viničná cesta, 
Záhradná

Okrsok č. 4
Materská škola na Nábrežnej ulici
Ulice: Nábrežná, Školská, Železničný rad

Okrsok č. 5
Hájenka Bukovina
Ulice: Bukovina, Chotár, Stará Huta

Okrsok č. 6
Materská škola na Kolibskej ceste
Ulice: Bačova cesta, Bexápel, Feriancov rígeľ, Hrabcova cesta, Kolibská 
cesta, Kozákova dolina, Lietajova cesta, Matiašova cesta, Pelúchova cesta, 
Poliačikova cesta, Potočná cesta, Prírodná, Rekreačná cesta, Sadovnícka 
cesta, Slameníkova cesta, Tajch.

Občanom, ktorí nebudú môcť voliť vo svojom okrsku, vydá mesto na 
základe ich požiadania voličský preukaz, ktorý ich oprávňuje hlasovať 
v ktoromkoľvek okrsku na území republiky. Voličské preukazy sa vydávajú 
v kancelárii č. 1 na prízemí budovy MsÚ.

Mesto doručí každému voličovi domov oznámenie o čase a mieste 
konania volieb a zoznam zaregistrovaných kandidátov do 17. 5. 2009.

V ďalšom uvedieme spôsob hlasovania. Po príchode do volebnej 
miestnosti občan preukáže svoju totožnosť predložením preukazu totožnosti 
a po zázname v zozname voličov dostane od okrskovej volebnej komisie 
hlasovacie lístky a prázdnu obálku opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky 
mesta. Potom volič vstúpi do osobitného priestoru určeného na úpravu 
hlasovacích lístkov, kde si vyberie hlasovací lístok toho kandidujúceho 
subjektu, ktorému sa rozhodol odovzdať svoj hlas. Na tomto lístku môže 
zakrúžkovaním poradového čísla najviac u dvoch z kandidátov vyznačiť, 
ktorému kandidátovi dáva prednosť. Takto upravený hlasovací lístok vloží 
do obálky a túto vhodí do volebnej schránky.

Voliči, ktorí sa nemôžu zo závažných, najmä zdravotných dôvodov 
dostaviť do volebnej miestnosti, môžu požiadať okrskovú volebnú komisiu o 
vykonanie hlasovania do prenosnej volebnej schránky.

Ústredná volebná komisia zaregistrovala kandidátne listiny nasledovných 
politických strán a koalícií:
1. Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko 
2. Slobody a Solidarita
3. SMER – sociálna demokracia
4. Strana zelených
5. Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
6. Demokratická strana
7. Misia 21 – Hnutie kresťanskej solidarity
8. Agrárna strana vidieka
9. Konzervatívni demokrati Slovenska – Občianska konzervatívna 

strana
10. Strana maďarskej koalície - Magyar Koalíció Pártja
11. Komunistická strana Slovenska
12. Rómska iniciatíva Slovenska
13. Slovenská národná strana
14. Liga, občiansko-liberálna strana
15. Strana demokratickej ľavice
16. Slobodné fórum
17. Kresťanskodemokratické hnutie

R. Jányová

Opäť pôjdeme k urnám
(dokončenie zo str. 1)

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu  nebytové priestory na Námestí 
slobody v Novej Bani v budove mestského úradu na prízemí, výmera  
22,70 m2. Vhodné na  obchodné účely.

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu nebytové priestory v Novej 
Bani, Bernolákova ul. 11 na II. poschodí s výmerou  20 m2, 15,90 m2 
a 21,45 m2. Vhodné na  kancelárske účely. 

Mesto Nová Baňa ponúka ihneď do prenájmu nebytové priestory  na 
Školskej ul. 25 v Novej Bani – budova bývalého Strediska služieb škole 
s výmerou  34,50 m2  na prízemí. Vhodné na skladové účely.   

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu nebytové priestory na  
Bernolákovej ul. 3 v Novej Bani – bývalé veterinárstvo s výmerou  29 
m2. Vhodné na  skladové účely účely. 

Mesto Nová Baňa ponúka 

MESTSKÁ   ŠKOLSKÁ   RADA
Členovia MŠR mesta Nová 

Baňa sa stretli dňa 7. 4. 2009 
podľa plánu činnosti na prvom 
zasadnutí v tomto roku. Zasadnutia 
sa zúčastnila aj primátorka 
mesta Mgr. Anna Miháliková. 
Informovala prítomných členov 
o pripravovaných výberových 
konaniach na funkciu riaditeľov. 
Aktuálne - výberové konanie do 
funkcie riaditeľa ZŠ Jána Zemana, 
Základnej umeleckej školy, 
Materskej školy na Kalvárskej ul., 
Štúrovej ul., Kolibskej ul. v Novej 
Bani.

Ďalej prítomných informovala 
o podanom Projekte elektronizácie 
materských škôl, ktorý by v prípade 
úspešnosti  zlepšil edukačný 
proces v materských školách.

Prítomní členovia schválili 
výročnú správu MŠR za rok 2008 
a plán zasadnutí na rok 2009, 
ktorý je v priebehu roka možný 
rozšíriť podľa záujmu a potreby 

členov MŠR a pedagogickej 
a nepedagogickej verejnosti.

Aktuálnu potrebu riešenia 
dopravnej situácie, dopravného 
značenia pred ZUŠ na 
Hviezdoslavovej ul. predniesla 
Mgr. Edita  Hatalová, následne Ing. 
B. Červenka reagoval na celkovo 
nevhodné riešenie križovatky na 
Námestí sv. Alžbety. Riaditeľka 
ŠZŠ na Hrabinách PaedDr. Margita 
Štrbová predniesla požiadavku 
na osadenie informačnej tabule, 
ktorá by ich klientom a ostatným 
návštevníkom pomohla včas 
v orientácii smerom k ich 
zariadeniu. Primátorka Mgr. Anna 
Miháliková s kompetentnými 
zamestnancami  MsÚ a v spolupráci 
s dopravným inšpektorátom bude 
danú problematiku riešiť.

O ukončených zápisoch 
do základných a materských 
škôl informovala Mgr. Mária 
Považanová a Janka Zimová. 

D i s k u s i a 
sa dotkla aj 
prebiehajúcej 
rekonštrukcie 
Z á k l a d n e j 
školy Jána 
Z e m a n a , 
k t o r á 
p r e b i e h a 
podľa plánu .

Katarína 
Štrbová

Písomné žiadosti zasielajte na adresu Mestský úrad, 
Námestie slobody 1, Nová Baňa. 

Bližšie informácie k prenájmu budú záujemcom  poskytnuté na tel. č.: 
045/68 56 673, resp. osobne na Mestskom úrade v Novej Bani, č. d. 6.

Príspevok futbalovému klubu
Mesto na základe nájomnej zmluvy poskytlo Mestskému futbalovému 

klubu v Novej Bani na prevádzku areálu futbalového štadióna na 
prvý polrok 2009 príspevok vo výške 8298,50 EUR /250 000,60 
Sk/ určený na správu štadióna, opravy a udržiavanie zariadení a 
nehnuteľností, úhradu spotrebovanej elektrickej energie a vody a na 
likvidáciu komunálneho odpadu. 

-MPO-

INZERCIA
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Tentokrát sme oslovili bývalého poslanca mestského 

zastupiteľstva Mgr. Jána Havrana, ktorý dostal priestor na 

zhodnotenie svojho volebného programu a zároveň vám ho 

predstavujeme ako hlavného kontrolóra mesta Nová Baňa.

MÁJ 2009

Na MsZ zo dňa 26. 3. 2009 
si bol zvolený za hlavného 
kontrolóra. Čo ťa viedlo k tomu, 
že si sa rozhodol prihlásiť do 
výberového konania na túto 
funkciu?

Hneď na začiatok musím 
povedať, že zhodou okolností túto 
istú otázku som dostal aj priamo 
na mestskom zastupiteľstve 
pri svojej prezentácii, ale je asi 
celkom logické, že to ľudí zaujíma. 
Ako mnohí čitatelia určite vedia, 
od roku 2006 som vykonával 
funkciu poslanca mestského 
zastupiteľstva v našom meste 
a tie motívy prihlásiť sa do 
výberového konania a uchádzať 
sa o funkciu hlavného kontrolóra 
mesta sú veľmi podobné ako boli, 
keď som kandidoval za poslanca 
do mestského zastupiteľstva. 
Hlavným dôvodom je to, že by 
som chcel nášmu mestu a ľuďom, 
ktorí v ňom žijú, napomôcť svojou 
prácou k rozvoju  a napredovaniu 
tak, aby sa naše mesto rozvíjalo a 
aby sa v ňom našim občanom žilo 
lepšie. Jednoducho, odmietam 
sa pasívne prizerať na to, ako sa 
veci v meste dejú, bez možnosti 
ich ovplyvniť a nasmerovať 
správnym smerom. Som osobne 
presvedčený, že kontrola 
hospodárnosti a efektívnosti 
používania prostriedkov rozpočtu 
mesta ako aj spôsobu nakladania 
s majetkom mesta sú efektívnym 

 w Mgr. Ján Havran.
Foto: -msú-

nástrojom,ako získať prostriedky 
pre ďalšie rozvojové programy 
v meste, ktoré by nám všetkým 
skvalitnili život. V uvedených 
oblastiach vidím aj z vlastných 
skúseností poslanca rezervy, 
ktoré som rozhodnutý spoločne 
s vedením mesta a poslancami 
mestského zastupiteľstva odstrániť. 
Chcem všetkých uistiť, že sa 
nebudem zdráhať otvoriť aj témy, 
ku ktorým sa moja predchodkyňa 
nedostala, tak ako som to neraz 
ako poslanec spravil. Myslím, že to 
odo mňa ako hlavného kontrolóra 
očakávajú poslanci, ktorí mi zverili 
dôveru a takisto aj občania. To 
sú hlavné dôvody, prečo som 
sa po niekoľkých rokoch práce 
v Bratislave vrátil do Novej Bane, 
kde som mimochodom pracoval 
aj na Ministerstve životného 
prostredia SR ako interný audítor, 
ktorého hlavnou pracovnou 
náplňou bola kontrola používania 
prostriedkov z fondov EÚ, takže 
kontrolná činnosť mi je vcelku 
blízka. 

Skús trochu priblížiť 
občanom prácu hlavného 
kontrolóra. Čo je tvojou náplňou 
práce? Aké je funkčné obdobie 
hlavného kontrolóra?

Postavenie hlavného kontrolóra 
je určené zákonom o obecnom 
zriadení, ktorý stanovuje, že je 
volený a odvolávaný obecným 
(mestským) zastupiteľstvom, 
tomu aj predkladá svoje správy 
z vykonaných kontrol, a teda 
plne sa za svoju činnosť 
zodpovedá. Nezávislosť od 
orgánov a organizácií, ktoré by 
mal pri svojej kontrolnej činnosti 
kontrolovať, je okrem iného 
garantovaná aj 6-ročným funkčným 
obdobím, ktoré sa neprekrýva 
so 4-ročným funkčným obdobím 
primátora a poslancov a tak isto 
aj zákonom stanoveným platom. 
Zjednodušene, toto sú hlavné 
úlohy, ktoré hlavný kontrolór 
v zmysle zákona vykonáva:

- kontrola zákonnosti, účinnosti, 
hospodárnosti a efektívnosti 
pri hospodárení a nakladaní s 
majetkom a majetkovými právami 
obce, 

-  kontrola príjmov, výdavkov a 
fi nančných operácií obce, 

-  kontrola vybavovania 
sťažností a petícií, 

- kontrola dodržiavania 
všeobecne záväzných právnych 
predpisov vrátane nariadení obce,

- kontrola plnenia uznesení 
mestského zastupiteľstva, kontrola 
dodržiavania interných predpisov   
obce a kontrola plnenia ďalších 
úloh ustanovených osobitnými 
predpismi 

- vypracúva odborné stanoviská 
k návrhu rozpočtu a záverečnému 
účtu mesta 

- predkladá mestskému 
zastupiteľstvu raz za šesť mesiacov 
plán kontrolnej činnosti 

- predkladá mestskému 
zastupiteľstvu najmenej raz ročne 
správu o kontrolnej činnosti 

- zúčastňuje sa na zasadnutiach 
mestského zastupiteľstva a 
mestskej rady s poradným hlasom.

Kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra podľa zákona podlieha:

- mestský úrad,
- rozpočtové a príspevkové 

organizácie zriadené mestom,
- právnické osoby, v ktorých 

má obec majetkovú účasť a iné 
osoby, ktoré nakladajú s majetkom 
obce alebo ktorým bol majetok 
obce prenechaný na užívanie, a 
to v rozsahu dotýkajúcom sa tohto 
majetku,

-  osoby, ktorým boli poskytnuté 
z rozpočtu obce účelové dotácie 
alebo návratné fi nančné výpomoci, 
či nenávratné fi nančné výpomoci 
podľa osobitného predpisu 10) 
v rozsahu nakladania s týmito 
prostriedkami.

Na poslednom MsZ si sa 
vzdal mandátu poslanca, ale 
ako poslanec máš za sebou 
polovicu volebného obdobia, 
skús zhodnotiť plnenie svojho 
volebného programu.

Presne tak, hneď na mestskom 
zastupiteľstve, kde som bol 
zvolený za hlavného kontrolóra 
mesta,  som sa vzdal mandátu 

poslanca, keďže tieto funkcie sú 
zo zákona nezlučiteľné, a teda nie 
je ich možné vykonávať súčasne. 
Funkciu poslanca som vykonával 
za okrsok č. 2 a problémy tohto 
okrsku som dôverne poznal, 
keďže som tam vyrastal a žil, 
takže ako poslanec som sa 
snažil odstrániť hlavne problémy 
občanov v tejto lokalite.  Značný 
problém na Štúrovej ul. ohľadom 
parkovania sa podaril vyriešiť len 
sčasti rozšírením parkovacích 
miest, čo však ani zďaleka 
nerieši komplikovanú situáciu 
s parkovaním, verím, že sa bude aj 
v nasledujúcom období pokračovať 
v rozširovaní parkovacích plôch 
pre obyvateľov nielen tejto ulice, 
aj keď väčšinou len na úkor 
zelených plôch. Tento mesiac 
sa bude realizovať kompletná 
rekonštrukcia asfaltového koberca 
na Baníckej ul., ktorá dlhé roky bola 
v katastrofálnom stave, myslím si 
že to skvalitní život ľudí bývajúcich 
v tejto lokalite. Pozitívnymi vecami, 
ktoré sa podarili v našom meste 
za predchádzajúce dva roky aj 
v iných častiach, keďže som bol 
aj  poslancom celého mesta, tak 
ako to už v predchádzajúcom 
čísle Novobanských novín napísal 
bývalý kolega Ing. Štuller, sú 
hlavne: získanie prostriedkov na 
rekonštrukciu základnej školy, 
získanie prostriedkov na nákup 
techniky na zber a likvidáciu 
biologického odpadu, nákup 
nákladného vozidla na zber 
separovaného odpadu pre 
technické služby a iné. Som 
presvedčený, že pokiaľ bude 
naše mesto  intenzívne využívať 
možnosti fi nancovania, ktoré sa 
nám núkajú v dnešnej dobe aj 
napriek hospodárskej kríze a pokiaľ 
využije rezervy nášho vlastného 
rozpočtu, bude tých úspechov 
a pozitívnych aktivít určite viac. 
Na záver by som chcel vyzvať 
našich občanov, aby sa zaujímali 
o veci verejné v našom meste 
a aktívne sa snažili v ňom dianie  
ovplyvňovať, lebo iba vtedy sa 
dajú veci v Novej Bani, kráľovskom 
meste, posunúť k lepšiemu. 

Ďakujem za rozhovor.
-bg-

NOVÝ CESTNÝ 
ZÁKON V PRAXI

Mesto Nová Baňa organizuje 
preškolenie občanov mesta 

z nového cestného zákona č. 
8/2009, ktoré sa bude konať  dňa 

14. mája 2009 o 16.00 hod. 
v kinosále KINA VATRA.IN

ZERCIA

INZERCIA
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QUO VADIS novobanská pošta 
alebo osobné záujmy na 

novobanský spôsob?

Názor poslanca

Hneď ako som sa dozvedel 
o tomto počine riaditeľstva pôšt 
v Prievidzi, pod ktorú pošta v Novej 
Bani patrí, informoval som mestské 
zastupiteľstvo na zasadnutí dňa 
26. 2. 2009 o tejto situácii. Urobili 
sa kroky na zvrátenie tejto situácie, 
v ktorých mesto vyvolalo rokovanie 
a ponúklo objekty v centre mesta, 
ktoré by boli vhodné na sídlo 
pošty. S postupom mesta sme 
boli informovaní aj na mestskom 
zastupiteľstve 26. 3. 2009 s tým, 
že pomôcť môže aj regulačný úrad. 
Teraz je začiatok mája a čuduj sa 
svete, všetko je v poriadku, objekt, 
ktorý bol vybratý na okraji nášho 
mesta, plne vyhovuje. Nevadí, že 
je na konci mesta, že tam bude 
problém s parkovaním, že občan, 
ktorý pôjde niečo vybavovať 
na úrad, si najprv bude musieť 
ísť  kolok kúpiť na okraj mesta, 
pretože kolky môže predávať len 
pošta. Ešte že je tam autobusová 
zastávka,  veď autobusy v našom 
meste chodia pravidelne 
min. každú hodinu. Väčšina 
podnikateľských subjektov sídli 
dosť ďaleko od tejto lokality a čo na 
tom, veď na poštu sa chodiť musí. 
Zarobí prevádzkovateľ autobusovej 
dopravy, vlastník objektu, veď to 

Keď som sa v mesiaci február pri návšteve v kancelárii poslanca 
NR SR p. Prokopoviča od majiteľky jedného objektu v Novej Bani 
dozvedel o tom, že Slovenská pošta nie je spokojná s doterajším 
sídlom svojej pošty v Novej Bani a potichučky bez toho, aby o tom 
aspoň zo slušnosti informovala miestnu samosprávu, vyberala 
z ponuky siedmich uchádzačov, ktorí vlastnia objekty v našom 
meste  a boli by vhodné, ako sa zdá podľa preferovanej vládnej 
politiky, „bližšie  k občanovi“.  Absolútnym víťazom sa však stal 
objekt na okraji mesta.

-  mestské zastupiteľstvo ešte v mesiaci február prerokovalo 
informáciu o plánovanom premiestnení prevádzky Slovenskej pošty z 
Námestia slobody 6 do iných lokalít mesta vrátane teraz preferovanej 
lokality Nábrežná 23 a vyjadrilo zásadný nesúhlas z dôvodu najlepšej 
dostupnosti občianskej a podnikateľskej verejnosti

-  listom primátorky mesta zo dňa 3. 3. 2009 bola oslovená Slovenská 
pošta, a. s., Banská Bystrica, oddelenie správy majetku a požiadaná o 
prerokovanie danej problematiky a posúdenie alternatívnych návrhov

-  dňa 17. 3. 2009 sa uskutočnilo spoločné rokovanie spojené s 
obhliadkou ponúkaných alternatívnych priestorov na Námestí slobody 
7  a zapožičanie projektovej dokumentácie od tejto budovy. Vlastníkom 
je fyzická osoba, ktorá sa zúčastnila rokovania. Vlastník prejavil záujem 
vykonať stavebné úpravy podľa požiadaviek Slovenskej pošty, a. s. Táto 
lokalita je v meste najvýhodnejšia, keďže je tu najväčšia frekvencia 
potenciálnych klientov pošty. V blízkosti sa nachádza mestský úrad, VÚB, 
a. s., farský úrad, notár,  sporiteľňa, úrad práce sociálnych vecí a rodiny, 
daňový úrad, dve stredné školy a  niekoľko desiatok podnikateľských 
subjektov v okruhu cca 200 m. Zároveň z tohto centra mesta je rovnaká 
dostupnosť občanov z troch sídliskových útvarov v okruhu  500 m až 1 
km  

-  listom primátorky mesta zo dňa 20. 3. 2009 bol oslovený aj 
generálny riaditeľ Slovenskej pošty, a. s., Ing. Libor Chrást a vzhľadom 
na uvedené argumenty bol požiadaný o prehodnotenie danej situácie

-  dňa 26. 3. 2009 bolo na MsÚ doručené vyjadrenie Slovenskej 
pošty, a. s., že objekt na Námestí slobody 7 je pre ich požiadavky 
nevyhovujúci a rozhodli sa pre objekt na Nábrežnej 23. Aj menej 
zdatnému odborníkovi pri porovnaní týchto objektov vzhľadom na polohu 
a dispozičné riešenie je zrejmé, že rozhodnutie nie je pragmatické a 
nezohľadňuje záujmy verejnosti. Čie záujmy sú potom zohľadnené?

Toto vyjadrenie podpísal Ing. Peter Marciš, riaditeľ sekcie správy 
majetku. Bol písaný tiež 20. 3. 2009 a je zrejmé, že sa s listom primátorky 
pre generálneho riaditeľa križoval!

-  dňa 26. 3. 2009 bolo mailom poslané podanie Poštovému 
regulačnému úradu do Žiliny na posúdenie dostupnosti poštovej 
prevádzky podľa požiadaviek na kvalitu univerzálnej poštovej služby v 
prípade presťahovania na adresu Nábrežná 23

-  listom predsedu úradu Ing. Jána Fľaka, PhD., zo dňa 6. 4. 2009 
bolo posúdené, že sú dodržané maximálne vzdialenosti 6 km od 
ktoréhokoľvek obývaného miesta sídelného útvaru a z navrhovanej 
adresy Nábrežná 23 namerali maximálnu vzdialenosť 2,84 km

-  mailovým opakovaným podaním ešte v ten istý deň bolo toto ich 
stanovisko oponované a bola priložená snímka z katastrálnej mapy 
mesta, podľa ktorej je vzdialenosť do obývaného osídlenia napr. v 
mestskej časti Štále - Hrabiny cez 6,63 km

-  listom predsedu úradu Ing. Jána Fľaka, PhD., zo dňa 14. 4. 2009 
bolo naše druhé podanie posúdené a ich stanovisko prehodnotené tak, 
že osídlenie mesta Nová Baňa nie je súvislé a na sídelné celky typu II je 
vzdialenosť na územnú dostupnosť z okrajových častí od pošty najviac 
10 km, čo je dodržané.

Zrejme litera právnych predpisov je dodržaná, ale nikoho nezaujíma 
skutkový stav a spokojnosť verejnosti, pre ktorú sa poštová prevádzka 
zriaďuje?

Vážení občania, aj s takýmito problémami musí vedenie 
mesta zápasiť, keď niektorí naši občania hľadia na uspokojovanie 
svojich záujmov a použijú akýkoľvek spôsob, len aby zabezpečili 
dlhodobú využiteľnosť svojho objektu. Že sa to ostatným nepáči, to 
zainteresovaných zrejme vôbec nezaujíma, hlavná vec, že si prídu na 
svoje, hoci aj na úkor ostatných spoluobčanov.

Ing. Alojz Kopernický
prednosta MsÚ

Vážení občania, určite nie všetci tušíte o úmysle Slovenskej 
pošty, a. s., premiestniť prevádzku pošty z Námestia slobody 6 do 
priestorov v objekte na Nábrežnej ulici 23. Keď sa o tomto zámere 
dozvedelo vedenie mesta, vynaložilo maximálne úsilie o zachovanie 
prevádzky pošty v centre. Postupnosť jednotlivých krokov bola 
zatiaľ takáto:

bude dlhodobý prenájom a občan 
sa môže prejsť celým mestom. 
Na tomto celom prístupe „bližšie 
k občanovi“  zarážajú dve veci. 
Prečo bol výber urobený takto, 
keď boli ponúknuté objekty bližšie 
k centru mesta a podľa môjho 
názoru oveľa vhodnejšie. Nechce 
sa mi veriť, že by to malo súvislosť 
s tým, že majitelia tohto objektu 
verejne deklarovali príslušnosť 
k jednej z vládnych strán. 
Klientelizmus v Novej Bani, kde 
každý každého pozná.

Môj počin ako poslanca 
a občana tohto mesta je taký, 
že poprosím pána poslanca 
Prokopoviča, aby sa na hodine 
otázok v parlamente popýtal 
príslušného ministra, ako to táto 
vládna garnitúra s prístupom 
„bližšie k občanovi“ myslí a či je 
už aj Nová Baňa in mestom, kde 
funguje klientelizmus podľa vzoru, 
ako sa dennodenne prezentuje 
v našich médiách.

A čo my občania, vieme sa 
proti tomuto postaviť alebo lepšie 
hlava v piesku?

Ing. Vincent Štuller, občan 
mesta a poslanec Mestského 

zastupiteľstva v Novej Bani

NA AKTUÁLNU TÉMU: POŠTA V NOVEJ BANI

Základná umelecká škola 
Kollárova ul. č. 5, Nová Baňa, tel.: 045/68 55 588

zusnovabana@gmail.com

Vážení rodičia,
pozývame Vás spolu s Vašimi deťmi na

TALENTOVÉ SKÚŠKY
v Základnej umeleckej škole v Novej Bani,

ktoré sa budú konať v dňoch

9. - 10. júna 2009 
od 13.00 hod. do 16.00 hod. 
v hudobnom odbore aj výtvarnom odbore

Talentovej skúšky sa môžu zúčastniť deti z MŠ, 
   ktoré v šk. roku 2009/2010 budú navštevovať 1. ročník ZŠ,

ako i žiaci 1. ročníkov ZŠ. 

Talentové skúšky sa budú konať v nasledujúcich odboroch:

HUDOBNÝ ODBOR
klavír, akordeón, husle, gitara, spev, dychové nástroje

VÝTVARNÝ ODBOR
kresba, maľba, modelovanie
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Pohronské múzeum v Novej Bani

27. apríl  - 10. jún 2009 

Ladislav Vychodil: Scénografi a 

v zbierkach Divadelného ústavu v 

Bratislave

Pohronské múzeum v Novej Bani v spolupráci s Divadelným 
ústavom v Bratislave sprístupnili výstavu nazvanú Ladislav Vychodil 
– Scénografi a v zbierkach Divadelného ústavu...

Predstavuje Ladislava Vychodila (1920 – 2005) – scénografa, 
výtvarníka, pedagóga a jednu z vedúcich osobností slovenského 
divadelného života.

Narodil sa v Háčkach na Morave, vyštudoval v Prahe a v Brne. 
Od roku 1945 pôsobil ako šéf výpravy SND, v rokoch 1953 – 1983 bol 
zakladateľom a vedúcim Katedry scénografi e na VŠMU v Bratislave, 
v rokoch 1969 – 1971 viedol Katedru scénografi e na pražskej DAMU. V 
roku 1977 sa stal vysokoškolským profesorom.

Tvorbu Ladislava Vychodila poznajú v divadlách Slovenska, Čiech, 
Poľska, v Saratove, vo Viedni, v Budapešti, v Sofi i, v Bruseli, v Novom 
Sade, v Lipsku, v Santa Barbare, v Štokholme. S jeho tvorbou sa 
pravidelne verejnosť zoznamovala aj v rámci medzinárodnej výstavy 
Pražské quadrienále, ale aj na zahraničných výstavách scénografi e 
(Nemecko, Maďarsko, Kuba, Argentína, Chile, Francúzsko). Bol 
držiteľom Zlatej medaily prezidenta Brazílskej republiky za najlepšiu 
scénografi ckú expozíciu na bienále v Sao Paule. Medzi jeho žiakov 
patril výnimočný slovenský scénograf Aleš Votava. Významná bola 
spolupráca s režisérmi – Budským, Pietorom, Bednárikom a ďalšími.

V roku 1994 na pôde Divadelného ústavu v Bratislave sa zrodila 
myšlienka zozbierať práce profesora  Vychodila a pokúsiť sa sústrediť 
jeho dielo. Takto sa podarilo zozbierať 2577 kusov scénografík. V roku 
1998 odkúpil Divadelný ústav v Bratislave od Vychodila aj makety, ktoré 
priebežne odborne reštauroval Kamil Granec. Pribudli aj veľkoplošné 
maliarske návrhy a 97 obálok s početnými skicami a štúdiami 
pracovného charakteru.

Výstava v Pohronskom múzeu v Novej Bani prezentuje len malý 
zlomok spomínanej zbierky.

Helena Hudecová
Pohronské múzeum, Nová Baňa

Pohronské múzeum v Novej Bani

27. apríl  - 10. jún 2009 

Dokumenty z ciest  III – Argentína

Pútavá výstava fotografi í, ktorú sprístupnilo Pohronské múzeum 
v Novej Bani, je treťou výstavou z cyklu Dokumenty z ciest, autorom 
ktorých je Svetozár Gavora.

Po krajinách Nórsko a Chile sa rozhodol návštevníkom predstaviť 
opäť jednu z tých vzdialených a menej známych, ale aj menej 
navštevovaných krajín – Argentínu.

Takmer na stoštyridsiatich fotografi ách podáva Svetozár Gavora 
obraz o tejto krajine. O krajine známej svojím futbalom, o krajine 
patriacej v prvej polovici minulého storočia medzi desať najbohatších 
krajín sveta, krajine zasľúbenej – kam niektorí v minulosti utekali za 
lepšou obživou, iní za slobodou, o krajine s fantastickou prírodou, do 
obrazu ktorej patria ľadovce, jazerá, vodopády i obrovské rašeliniská.

Fotografi e napovedajú, že Argentína je krajinou so svojráznou 
kuchyňou, krajinou mrakodrapov i honosných budov, bulvárov, divadiel 
či galérií.

Dôležitým poznaním je, že Argentína podľa slov prekladateľa, 
cestovateľa a zanieteného fotografa Svetozára Gavoru  je krajinou, 
ktorá vryje do duše nezmazateľnú stopu, pretože jej kultúra, jej ľudia, 
jej príroda sú jednoducho neopakovateľné.

Neopakovateľnú atmosféru budú mať určite aj besedy o Argentíne 
so Svetozárom Gavorom, ktoré sa uskutočnia v rámci výstavy 
v priestoroch Pohronského múzea v Novej Bani.

Helena Hudecová
Pohronské múzeum, Nová Baňa

MESTO NOVÁ BAŇA
Vás pozýva

dňa 22. 5. 2009 o 18.00 hod.

na podujatie

Účinkujú: 
FS  VINIČKA
HELIGONKÁR JOŽKO SUCHÝ
HS  RE - AX

V KINE  VATRA V NOVEJ BANI
VSTUPNÉ: 1 EUR / 30,126 Sk
Predpredaj vstupeniek na OKI MsÚ, Nová Baňa.

MESTO NOVÁ BAŇA a ZR pri ZUŠ v Novej Bani 
Vás pozývajú na XIV. ročník prehliadky 

ľudového spevu a hudby

dňa 15. 5. 2009 o 17,00 hod. 
V KINE  VATRA, NOVÁ BAŇA

Účinkujú: 
Speváci a hudobníci ZUŠ v Novej Bani
Ľudová hudba Ponitran
VSTUPNÉ: 1 EUR / 30,126 Sk

Kvapka krvi
Členovia komisie kultúry, 

vzdelávania, mládeže a športu pri 
Mestskom zastupiteľstve v Novej 
Bani opäť vyzývajú všetkých 
občanov mesta a okolia na účasť 
na Športovej kvapke krvi. Odber 
krvi uskutoční Transfúzna stanica 
z Banskej Bystrice v našom meste 

v pondelok 8. júna 
2009 od 7,30 hod. 
v Mestskom klube 
v Novej Bani. 
Využite možnosť 
u s k u t o č n i ť 
humánny skutok 
na záchranu 
ľudských životov. 
Vítaní sú pravidelní 
darcovia aj prvodarcovia.

Hrobárka 
Lojzka

Rok sa s rokom zišiel, teplé 
počasie vystriedalo dlhé zimné 
obdobie. Svetlo sveta uzrela 
ďalšia knižka Štefana Wolfa-
Slameníka pod názvom Hrobárka 
Lojzka. Čitateľ by si mohol 
myslieť, že kniha je obsahom 
plne venovaná hrobárke Lojzke, 
no ten, čo si knihu prečíta, zistí, 
že jej je venovaná iba jedna 
poviedka a v ďalších sa ešte 
spomína. V rozhovore mi pán 
Wolf povedal, že tým, že knihu 
nazval po nej, jej vzdal úctu. Vraj písala za svojho života básne, len ich 
nemá všetky zozbierané. Obsahom je knižka vsadená do prostredia 
Štálov, jednotlivé poviedky hovoria o živote jednotlivých ľudí, o ich 
radostiach, ale i starostiach každodenného života. Je ilustračne  doplnená 
kresbami i dobovými fotografi ami. Pri jej čítaní si čitateľ oddýchne, ale sa 
i pousmeje.

Jana Raková
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Okienko do histórie nášho mesta

Zbierkotvorná činnosť Pohronského múzea v Novej Bani

Nadobúdanie zbierkových predmetov a budovanie zbierkového 
fondu múzea je jednou zo širokej škály odborných činností upravených 
zákonom. Je to cieľavedomý systematický proces získavania predmetov 
kultúrnej hodnoty s cieľom trvale ich uchovať, skúmať a odborne zhodnotiť 
a následne ich informačný potenciál využiť v prezentačných aktivitách.

Múzeum môže získavať predmety kúpou od fyzických a právnických 
osôb, darom, vlastným výskumom a zberom v teréne, prevodom zo 
správy iných inštitúcií, prípadne zámenou medzi múzeami.

Každý potencionálny zbierkový predmet posudzuje komisia na tvorbu 
zbierok zložená z odborníkov s príslušným vzdelaním a praxou. Komisia 
ako poradný orgán riaditeľa na svojom zasadnutí stanoví jednotlivo 
hodnotu každého predmetu a odporučí alebo zamietne jeho prijatie do 
zbierok. Zasadnutie tejto komisie býva raz ročne, spravidla v novembri 
a posudzuje v priebehu roka ponúknuté či zozbierané predmety. 
Starožitnosti, ktoré chcete ponúknuť či už do daru, alebo na odkúpenie, 
môžete k nám teda priniesť kedykoľvek.

Múzeum nesmie nadobúdať zbierkové predmety pochádzajúce 
z trestnej činnosti, napr. odcudzené, nezákonne dovezené alebo 
pochádzajúce z nedovolených výkopov v archeologických lokalitách.

Toľko teda k v súčasnosti platnej legislatíve. 
Zbierkový fond Pohronského múzea obsahoval k 31. 12. 2008 

dovedna 12 526 kusov vedených v podrobnej chronologickej evidencii. 
Z nich takmer polovicu tvoria archeologické nálezy pochádzajúce z oblasti 
stredného Pohronia. Vyše 1600 predmetov obsahuje fond histórie, v ktorom 
spravujeme predmety týkajúce sa histórie 
mesta, baníctva, remesiel, priemyslu, ale 
i historické fotografi e a pohľadnice,  liturgický 
textil, zbrane, medaily a vyznamenania, 
odznaky, hodiny, svietidlá a mnoho ďalších. 
V národopisnom fonde sa nachádza takmer 
2000 kusov dokumentujúcich spôsob bývania, 
odievania, zariadenie domácnosti, domácku 
výrobu (napr. textilu, dreveného náradia 
a riadu), poľnohospodárstvo, včelárstvo, 
ľudové a banícke umenie, zvyky, piesne, 
detské hračky a pod. Z ostatných odborov 
máme v zbierkach krásne exempláre 
umeleckých diel, predovšetkým olejomaľby 
a plastiky, z numizmatiky je to takmer tisícka 
mincí a bankoviek pochádzajúcich nielen 
z európskych štátov. Z prírodných vied je to 
unikátna zbierka vzoriek vulkanitov nielen 
z Pútikovho vŕšku (najmladšia sopka strednej 
Európy nachádzajúca sa pri Tekovskej 
Breznici), ale i z rôznych končín sveta.

Počiatky budovania muzeálnej zbierky 
datujeme od vzniku múzea v roku 1952. 
Jej základom sa stalo 292 predmetov zo 
súkromnej zbierky starožitností Antona 
Solčianskeho – prvého správcu múzea. K nim pribudli zbierky z histórie 
mesta uchovávané do vzniku múzea v bývalom mestskom archíve, 
ktorých bolo 217.

Počas 57 rokov existencie múzea k pôvodným 509 predmetom 
každoročne pribúdali ďalšie. Len za obdobie posledných piatich rokov ich 
počet vzrástol o 1240 kusov.

Záverom by sme vám radi predstavili niekoľko nových prírastkov, ktoré 
uchovávame v depozitári múzea, čiže vystavené ich nemáte momentálne 

možnosť uvidieť. Vyberáme aspoň 
dva z kolekcie diel insitného rezbára 
Štefana Trnku, ktorý žil a pôsobil na 
Štáloch v rokoch 1905 - 1981. Je 
to vyrezávaná a polychromovaná  
plastika kľačiacej sv. Bernadety 
vysoká 75 cm, dielo vytvorené 
v roku 1978.

 Ďalším Trnkovým dielom 
získaným do zbierkového fondu 
v roku 2008 je plastika z prírodného 
dreva zvaná Klebetnice znázorňujúca 
čarovný výjav klebetiacich 

trhovníčok. Je vysoká 43 cm a jej vznik je rámcovo 
datovaný do 60. - 70. rokov minulého storočia.

Jednou zo starých tlačovín, ktoré pribudli do 
zbierok len nedávno, je i modlitebná knižka v koženej 

väzbe, vydaná 
v češtine v  19. 
storočí. Obsahuje aj rukou písané 
poznámky svojho pôvodného 
majiteľa – Johanesa Pulcznera. 

Zberom v teréne bol získaný 
súbor drobučkého nábytku zo 
strieborného fi ligránu z toho istého 
obdobia obsahujúci stôl, štyri 
stoličky, otoman a dve kreslá. Táto 
prekrásna umelecko-remeselná 
práca, pravdepodobne z domčeka 
pre bábiky, určite v minulosti 
rozžiarila dychtivé detské očká. 

Vlani sme darom 
získali aj zaujímavú 
kolekciu 72 kusov 
dojčenského odevu. 
Časť z nej pochádza 
zo začiatku 20. 
storočia a sú to 
nesporne pracné  
nádherné ručné práce. 
Kabátik na obrázku bol 
zhotovený z tenučkej 
bielej priadze dnes 

už zabudnutou, 
technikou sieťovania, 
ktorú naše 
prababičky nazývali 
necovanie.

Dnešní páni 
v dobe moderných 
holiacich strojčekov 

by sa určite pousmiali nad skutočnosťou, že si 
ich šporovliví predkovia v nie tak dávnej dobe 
(pred asi polstoročím) brúsili dokonca i žiletky. 
Slúžil na to prístroj s názvom obťahovač 
čepeliek značky Favorit. Otočný brúsny 
kameň pod jazdcom, v ktorom sa pohybovala 
upevnená žiletka, mal viacero plôch na hrubšie 
i jemnejšie brúsenie a koženú plochu na 
záverečné leštenie. 

Pracovníci Pohronského múzea

INZERCIA
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V prípade potreby 

volajte MsP na

tel.: 045/685 63 69 

mobil: 0910 110 120

V sobotu v noci sa hliadka 
väčšinou zdržuje v blízkosti 
diskotéky v Hoťape. Skúsenosti 
hovoria, že ak  tam hliadka 
nie je, niektorí naši mladí 
spoluobčania sa správajú, akoby 
im mesto patrilo. Nízke právne 
vedomie zamiešané dávkou 
alkoholu často spôsobuje 
náladový koktail bezohľadnosti 
a egoizmu. Keby ten 
energetický potenciál zostal 
na parkete, tak je všetko, ako 
má byť. Ale vyjsť pred dvere 
zariadenia a začať si chlapsky 
vyspevovať do ticha noci tak, 
ako to bolo 11. 4. niečo po 
polnoci, nebol pre chlapcov  
dobrý nápad. Keď hliadka 
v záujme udržania nočného 
pokoja zakročila, mali mnoho 
výhovoriek a fi lozofi ckých 
argumentov na tému, čo 
je hluk, čo nie a ako sa dá 
zmerať. Po krátkej diskusii 
bolo chlapcom ponúknuté, 
nech svoje názory na túto 
tému zhmotnia do záznamu 
o podanom vysvetlení, tak 
ako zákon ukladá, ale túto 
možnosť nevyužili. Radšej 
pristúpili na objasnenie 
priestupku na mieste. Pravdou 
je, že v takýchto situáciách 
naozaj nemá policajt ako 
zmerať hluk, a preto vychádza 
z primeranosti samotného 
konania k danej nočnej hodine. 
Najčastejším prehreškom je 
práve nočné vyspevovanie, ale 
aj vytrubovanie autom alebo 
púšťanie hudby z autorádia 
na parkovisku. Ak si dotknutá 
osoba svoje konanie neuzná, 
policajt má právo na vyžiadanie 
podaného vysvetlenia aj od 
prípadných svedkov.  Potom 
celú vec spracuje a zašle 
na posúdenie a rozhodnutie 
obvodnému úradu.

Po polnoci 12. 4. bola 
mestská polícia privolaná 
na Štúrovu ul. Nachádzala 
sa tam dáma ležérne opretá 
o múr pri vchode do bytovky 
a nejako sa jej nedarilo 
odomknúť. Pravdepodobne si 
uvedomila, že v ten večer sa 
viac nedokáže skoncentrovať, 
lebo ponúknutú pomoc ihneď 
prijala a podala hliadke kľúče. 
No ale ani tej sa nedarilo zámku 
prekonať. Vzápätí však zistila, 
že nestoja pri tých správnych 
dverách. Podobný problém 
riešili policajti aj 25. 4. pred 
polnocou na ul. Pod sekvojou. 
Privolaní boli k občanovi, 
ktorý tam údajne rozbil sklo 
na vchodových dverách. Na 

mieste našli pod vplyvom 
alkoholu jedeného pána, ktorý 
tam sedel na tráve a spal. Nohy 
mal doširoka roztiahnuté, čo 
mu umožňovalo udržať stabilitu 
a spať v predklone s hlavou 
na prsiach. Po precitnutí 
ťažkopádne vysvetľoval, že sa 
nemôže dostať domov, lebo 
niekde stratil kľúče. Našťastie 
sa informácia o rozbitom 
skle nepotvrdila a zrejme sa 
len búchaním snažil niekoho 
zobudiť. Pri každom jeho 
pohybe však čosi zaštrngotalo. 
Bližším skúmaním bolo zistené, 
že kľúče od bytu mal zavesené 
na zipse od bundy, ale tie mal 
pretočené tak, že ich mal na 

prsiach pod bundou. Po tomto 
objavení kľúčov bolo ešte treba 
nájsť správne dvere. Tie objavili 
vo vedľajšom činžiaku a potom 
už bolo ľahké situáciu vyriešiť 
k spokojnosti všetkých.

Niektorí naši spoluobčania 
podceňujú ostražitosť 
veľkých obchodných domov. 
Zvlášť staršia generácia 
si neuvedomuje, že môže 
byť pomocou technických 
prostriedkov videná, aj keď 
nikto pri nej nestojí. Preto sa 
nakupovať bez zaplatenia, 
takpovediac rovno do tašky 
a nie do nákupného košíka, 
neopláca. Takúto situáciu 
riešili na podnet bezpečnostnej 
služby Lídla príslušníci mestskej 
polície aj 29. 4. Hlavne, ak ide 
o páchateľov týchto drobných 
krádeží z radov starších 
spoluobčanov, je takáto situácia 
naozaj nepríjemná pre obe 
strany, ale ustúpiť nie je kam. 
Často je v takýchto prípadoch 
spôsobená  taká malá škoda, 
ktorá naozaj nestojí za také 
veľké problémy.

Opäť pripomíname 
vodičom, že v uliciach mesta 
je príslušníkmi tunajšieho 
obvodného oddelenia 
policajného zboru sporadicky 
meraná rýchlosť jazdy. 
V mesiaci apríl sa nepoučilo 
a  obmedzenú rýchlosť 50 km/ 
hod. nedodržalo cca tridsať 
vodičov.

INZERCIA
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DEZINFEKCIA RÚK – 
NÁRODNÁ KAMPAŇ

Umývanie rúk je najlacnejší 
a najjednoduchší spôsob, ako zamedziť 
prenosu infekcie. Svetová zdravotnícka 
organizácia (WHO) realizuje program Clean 
care is safer care ako súčasť globálnej výzvy pre 

bezpečnosť pacientov. V rámci tohto programu 

sa 5. mája 2009 organizovali v zdravotníckych 

zariadeniach národné kampane na zvýšenie 

informovanosti o nových poznatkoch v 

problematike hygieny rúk, o správnych návykoch v oblasti hygieny rúk a o 

zdôraznení úloh hygieny rúk v prevencii nozokomiálnych nákaz.

V zdravotníckej praxi rozlišujeme:

Mechanické umývanie rúk je umývanie rúk mydlom (bez 

dezinfekčnej látky) a vodou.

Kedy sa vykonáva?

- pred jedlom, fajčením a po použití toalety,

- keď sú ruky viditeľne znečistené

- pred manipuláciou s jedlom a liekmi,

- po prebaľovaní detí

- pred bežným kontaktom s pacientom a po ňom, po zložení rukavíc

Hygienické umývanie rúk  je umývanie rúk s vodou a mydlom alebo 

detergentom obsahujúcim dezinfekčnú látku. 

Kedy sa vykonáva?

- keď sú ruky viditeľne znečistené a môžu byť kontaminované 

mikroorganizmami 

- pred prípravou stravy 

- pred vydávaním stravy

- pred osobnou hygienou

Hygienická dezinfekcia rúk je vtieranie bezvodného alkoholového 

dezinfekčného prípravku do pokožky rúk.

Kedy sa vykonáva?

- ako súčasť hygienického fi ltra, po náhodnej 

kontaminácii rúk biologickým materiálom, 

v prípade pretrhnutia rukavíc v priebehu 

výkonu

Chirurgické umývanie je umývanie rúk 

vodou, mydlom alebo detergentom s obsahom 

dezinfekčnej látky a kefkou.  

 Kedy sa vykonáva?

- pred začiatkom operačného programu, 

medzi jednotlivými operáciami, pri pretrhnutí 

alebo výmene rukavíc v priebehu operácie 

Naša legislatíva neumožňuje pri ošetrovaní 

pacienta nosiť dlhé nalakované alebo umelé 

nechty, ako aj nosenie prsteňov a ozdôb na 

rukách. Je to z tých dôvodov, že v priestore 

pod nechtami je vysoká koncentrácia baktérií, 

popraskaný lak na nechtoch a umelé nechty 

podporujú  množenie baktérií. Pokožka pod 

prsteňmi je tiež viac kolonizovaná baktériami 

ako inde a prstene, ako aj dlhé nechty sťažujú 

navliekanie rukavíc a zvyšujú pravdepodobnosť 

ich pretrhnutia.

 Anna Kubíková, oddelenie podpory zdravia
Regionálny úrad verejného zdravotníctva

Orifl ame
V školiacom 

kozmetickom centre 

Orifl ame v budove 

pošty v Novej Bani sa 

uskutočnilo dňa 11. 

3. 2009 kozmetické 

školenie Líčenie, 

dekoratívna kozmetika, 

ako aj prezentácia 

možností wellness 

programu Orifl ame.

Ako každý rok, aj tentoraz 

patril posledný aprílový deň 

stavaniu mája na Námestí 

slobody. Máj ozdobený farebnými 

mašľami sa týči na námestí. 

Program spestrili svojím 

vystúpením i deti z materských 

škôl. 

Text: - bg-
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 w Foto: -IL-

Centrum okrem iného ponúka aj 

bezplatné testy pleti pre dámy i 

pánov z Novej Bane a okolia s 

nasledovnými odporúčaniami a 

radami o možnostiach starostlivosti 

a skrášľovania pleti, ako aj ďalšieho 

poradensta z oblasti kozmetiky a 

wellness. Viac informácií získate 

na adrese ksipikalova@gmail.com, 

pripadne priamo v centre.

Mgr. Katarína Šipikalová

INZERCIA
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Fénixáci v bažantnici 
v Starom Tekove

Skanzen v Starom Tekove je síce rozlohou malý, no svojím 
zameraním rozmanitý. Možno v ňom uvidieť prekrásne bažantie rodinky, 
klokaniu rodinku, exponáty starých poľnohospodárskych strojov, kočov 
a náradia, ale aj exponáty z  bojovej techniky z druhej svetovej vojny. 
No toto všetko mali možnosť obdivovať aj novobanskí fénixáci, ktorí sem 
zavítali počas poslednej aprílovej soboty. Program aj tentoraz pripravila 
teta Ľudmilka Zimermanová, ktorá je dlhoročnou vedúcou DO Fénix 
v Novej Bani, zabezpečila aj sympatickú sprievodkyňu, ktorá fundovane 
účastníkov oboznámila so všetkými časťami skanzenu. A tak sa veľa 
zaujímavých vecí dozvedeli nielen o bažantoch a ich chove v bažantnici, 
ale aj o poľnohospodárskych a vojenských exponátoch, ktoré sa sem 
dostali neraz zaujímavým spôsobom zásluhou majiteľa zariadenia p. 
Hostinského a mnohých zberateľov. Po zaujímavom niekoľkohodinovom 
pobyte v skanzene nasledoval presun do Levíc, malá prechádzka mestom 
a potom hodina 
relaxu a šantenia 
v  k r y t o m 
bazéne. Necelej 
päťdesiatke detí 
sa aj tentoraz 
ušli praktické 
ceny v tombole 
a na záver aj 
pochvala za 
dobré správanie. 
V máji (sobota 
23. V.) si to 
fénixáci zamieria 
do prírodnej 
rezervácie Boky, 
absolvujú prechádzku náučným chodníkom, uvidia prírodný unikát 
európskeho významu Čertovu skalu a „koncovka“ výletu bude v žiarskej 
plavárni. Na dopravu prispeje Mestský úrad v Novej Bani. Teraraz sa 
podujatia môžu zúčastniť i nečlenovia a rodičia.

Text a foto: Jozef Rusňák

Psy trhali človeka za 
bieleho dňa

Na sídlisku Vstup v Novej Bani je primerane k činžiakom dosť veľa 
parkov. Do nich dennodenne púšťajú voľne svojich štvornohých miláčikov 
— psy ich majitelia. Nie sú to len malé plemená, ktoré tu vidieť, ako robia 
svoju rannú, obedňajšiu i večernú vyprázdňovaciu povinnosť. Často sa 
tam objavia aj väčšie plemená, ktoré chovatelia voľne púšťajú, ba chodí 
tu v sprievode na remenci aj psisko predurčené poľovať v pralesoch 
na tigre. Povláčil už šmykom po zemi a betónovom chodníku aj svojho 
majiteľa. Keď idú po ceste ľudia, od strachu sa mu vyhýbajú na trávnik, 
len aby sa s ním nemuseli stretnúť...

Psia doba. Takýto výrok vyriekol istý pán, ktorý zišiel predčasne 
z promenádového chodníka z neďalekej Gupne. „Čo sa stalo, pán P.?“ 
„Ale viete, čo raz tam idem, stretnem sa s vlčiakom. Bez náhubku, voľne 
si ho púšťa jeho pán. Kým pes ide najmenej sto metrov dopredu, pán 
za ním kráča len tak rekreačne.“ Vy kričíte o ratu a pes každým vaším 
krokom k nemu stojí pevne na mieste a ježí sa mu srsť na krku. To je 
signál, že vy ďalej nesmiete, lebo vás pohryzie. Srdce vám začne biť 
a cítite ho až kdesi pri krku. „Nebojte sa, on vám nič neurobí.“ Strhnete 
sa a odpovedáte smelo: „Ale, pane, mňa už pes pohrýzol a tak isto obišla 
na to isté presviedčanie — nebojte sa on - aj moja manželka. Istú paniu 
dvakrát pohrýzol ten istý odviazaný pes pri Kohútove, kde sa išla modliť 
k Panne Márii. Čo myslíte, že váš pes je iný? Koňovi a psovi never 
a peniaze bez čítania neber – presviedčate ďalej neverca, ktorý tvrdí len 
to svoje dávno neplatné heslo: „Nebojte sa, on vám nič...“

Ak si doprajete trochu prechádzky trebárs starou cestou popod 
Gupňu, neodídete naprázdno.  Zhrozíte sa, keď vidíte zabitého vlčiaka 
v zaviazanom igelitovom vreci. Hnusný, ale aj varovný pohľad človeka, 
ktorý si takto počína. Či ho nemohol aspoň do zeme zakopať? Nemohol, 
lebo toto je rýchlejší proces — hodiť zabité zviera do vreca a odviezť za 
mesto. Ľudia sa boja chodiť po promenádach. Po tej najnižšej ešte ako 

tak, ale druhá a tretia úplne zarastajú krovím a trávou. Kladiem si otázku, 
koľko žije ešte tých, čo sa tu podieľali na tom, aby skrášlili okolie mesta 
a umožnili ľuďom nadýchať sa trochu čerstvého vzduchu a posilňovať 
svoj organizmus výstupom na ďalšie kopce okolia Novej Bane.

A tak som sa po hodnovernom úvode priblížil k najnovšej, žiaľ, 
krvavej udalosti, zapríčinenej troma psami. Dňa 22. marca 2009 ich 
vypustili neznámi majitelia z auta, aby sa odľahčili práve v parkoch pri 
Nábrežnej ulici na sídlisku Vstup. Každý z nich mal najmenej päťdesiat 
kilogramov. Len čo urobili potrebu, postavili sa na chodníku zoči–voči 
istému dôchodcovi P. J., ktorý mi dva dni potom ukázal, čo s ním porobili 
psy. Hodili sa na neho ako besné a začali ho trhať oddola až nad koleno. 
Rozhrýzli nohavice na franforce. Osemdesiatnik už nevládal ani kričať. 
Jeho zachrípnutý hlas nepočul hodnú chvíľu nikto. Rozhadzoval rukami, 
ako mu to dovoľoval jeho inštinkt v sebaobrane. Cez nohavice a spodky 
vytryskla na povrch aj krv. Keby to nebolo práve na sídlisku, boli by ho 
roztrhali. Oslobodili ho iní ľudia. Totožnosť neznámych mužov sa zistiť 
nedala. Zapískali na nich a psy sa zoradili. Poskákali do auta popod 
odchýlený poklop a z miesta činu ušli.

Keď mi poranený a pohryzený muž ukázal ofačované obidve nohy, bol 
som zhrozený. Na tetanovú injekciu som sa ho zabudol opýtať. Poranený, 
zakrvavený prosil lekárov v nemocnici, aby ho ošetrili. Pýtam sa, pýtame 
sa a budeme sa pýtať psičkárov, dokedy budú naše parky a trávniky plné 
smradu od exkrementov? Okrem toho — a to je najhlavnejšie — kedy 
už uvidíme aspoň niektorého psa voľne pobehovať s košíkom na jeho 
dravej čeľusti? Na zvieratá sa lepia rôzne choroby, ktoré znenazdajky 
prechádzajú na ľudí v každom  veku. Ktorý z našich novobanských 
zverolekárov raz napíše odborný článok do novín, ako sa chrániť a kde 
hľadať prvú pomoc po krvavom strete s krvilačnými psami? A čo na to  
povedia štátni i mestskí policajti?

Jozef Blaha
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Prvé krôčky s anglickým jazykom pre detičky 
i mamičky – vždy v pondelok o 16.30 hod., pernamentka/ 
12 hodín( 1 hod./30 min. ) / 10 €

SKÁKACIA STREDA - vždy v stredu na vás čaká náš 
nafukovací hrad. Príďte sa k nám vyšantiť a zaskákať si. 

Každú stredu od 12:00 hod. do 18:00 hod. v materskom centre na 
terase.      

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY – psychická a fyzická príprava na 
pôrod s pôrodnou asistentkou, ktorá sa koná vždy v stredu so začiatkom  
o 16:00 hod. TERMÍNY cvičení: v máji 20. 5., 27. 5., prípadne sa 
informujte na t. č.: 0907 569 153.

Cvičenie na fi tlopte pre bábätká (od 4 mesiacov do 1 roka) – vždy 
v stredu o 17.00 hod.; nezabudnite na pohodlné oblečenie pre seba i pre 
bábätko, ktorému sa odporúča mať bosé nožky. Cvičenie trvá ½ hod./1,5 
€.

TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH – TVORÍME A UČÍME SA - 
každý štvrtok od 10:00 do 12:00 hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, 
lepíme, maľujeme, navliekame, odtláčame, striháme. Náročnosť je 
primeraná veku prítomných detí. 

22. 5. 2009 o 16.00 hod. sa v záhrade pri MC Gašparko uskutoční 
narodeninová oslava pod taktovkou hudobnej dvojice Čanaky 
– Podhradská. Lístky si ešte stále môžete zakúpiť v MC Gašparko 
počas otváracích hodín. Čaká vás pekný hudobný program a tradičná 
narodeninová torta, na ktorej spoločne sfúkneme 4 sviečky – 4 roky 
existencie nášho materského centra.

Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za 
symbolické ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše 
deti hrajú.

ĎAKUJEME
- známej televíznej dvojici 

Elá Hop za vynikajúce 
divadelné predstavenie 
pod názvom Rozkrávka, 
ktoré sa páčilo nielen 
malým, ale aj veľkým 
divákom;

- všetkým, ktorí pomáhali 
pri prípravách a realizácii 
podujatia Míľa pre 
mamu, o ktorom 
budeme informovať už 
v nasledujúcom čísle;

- všetkým, ktorí si zakúpili 
veselú magnetku alebo 
poslali darcovskú SMS 
s textom: DMS (medzera) 
MAMA na číslo 877 a tým  podporili činnosť materských centier. Ak ste 
tak ešte neurobili, máte túto možnosť do 31. mája 2009. Ďakujeme!

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
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MATERSKÉ CENTRUM 
GAŠPARKO 

OZNAMUJE:

@

MÁJ 2009

MÁJ

 w Z divadelného predstavenia 
Rozkrávka.

Foto: -gašparko-

Čo nové v ZŠ s MŠ Brehy
Celý marec bol zameraný na 

tému mesiac knihy. Mali sme rôzne 
besedy o spisovateľoch, knihách, 
výstavky kníh. Vyvrcholením bola 
súťaž na I. stupni STRETNUTIE 
S ROZPRÁVKOU. Vytvorili sme 
rozprávkové leporelo, rozprávkové 
postavy na bábkové divadlo. 
V mesiaci marec bolo školské 
kolo v prednese poézie a prózy. 
Do obvodového kola postúpili 
LYDKA LUKYOVÁ, I. st. a MARIAN 
KOKAVEC, II. st., ktorý obsadil 2. 
miesto a postúpil na okresné 
kolo, kde získal tiež 2. miesto 
a postup do regionálneho kola. 
26. 3. bola matematická súťaž 
KLOKAN — školské kolo a 8. 4. 
bolo v ŽARNOVICI okresné kolo 
matematickej olympiády, zúčastnili 
sa: M. KOKAVEC, Š. LUKY.

ELIŠKA HOLUBOVÁ, žiačka  
deviatej triedy, nás reprezentovala 
na chemickej olympiáde. 
V okresnom kole získala 3. miesto 
a v  krajskom kole v  B. Bystrici 
obsadila pekné 7. miesto.

16. 4. bola ešte  ELIŠKA 
HOLUBOVÁ aj na biologickej 
olympiáde — mineralógia. Výborne 
obstála a postúpila do krajského 
kola. Pokračovala aj internetová 
vedomostná súťaž. V apríli 
bolo veľa športových súťaží, na 
ktorých sa zúčastnili naši žiaci. 
Pokračovala súťaž vo fl oorbale 
chlapcov.

17. 4.: okresné kolo vo futbale 
starších žiakov

22. 4.: okresné kolo v malom 
futbale mladších žiakov — získali 
pekné 3. miesto

24. 4.:  okresné kolo vo futbale 
žiačok. Všetky kolá sa hrali na 
ihrisku na Brehoch. Poďakovanie 
za prípravu patrí p. uč. Klongovi.

24. 4. sme mali celá 
škola divadelné predstavenie 

PROFESOR INDIGO o slušnosti.
Dňa 22. 4. sa naši žiaci 

ELIŠKA HOLUBOVÁ, PATRIK 
MASIAR, MICHAL LUKY zúčastnili 
výchovno-vzdelávacieho projektu  
POZNAJ VLASTNÚ MINULOSŤ 

alebo PÁTRANIE PO PREDKOCH. 
Program do súťaže pripravili žiaci 
folklórneho krúžku ZŠ.

28. 4. sa naši žiaci zúčastnili 
okresného kola Pytagoriády pre 
3., 4., 5. roč. v ŽARNOVICI a 29. 
4. pre 6., 7., 8. roč. 

Pri príležitosti Dňa Zeme 
p. uč. Záborská zorganizovala 
tradičné stretnutie s obľúbenými 
zvieratkami. Zapojili sme sa aj do 
výtvarných súťaží z VRABČEKA, 
MAXÍKA.  Tento mesiac sme 
zorganizovali i jarnú brigádu. 
Poďakovanie patrí deťom z ŠKD.

-rb-

 w Žiačka 9. triedy – Eliška 
Holubová, úspešná riešiteľka 
biologickej a chemickej 
olympiády.

Foto: -rb-

INZERCIA
INZERCIA

INZERCIA
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Deň narcisov

MÁJ 2009

Dňa 7. apríla oslávili učitelia katolíckych škôl Deň učiteľov. Túto 
slávnosť spojili s oslavou významného životného jubilea – 50. narodenín 
pána dekana Mons. Petra Mišíka. Aj touto cestou mu prajeme mnoho 
Božieho požehnania pri  plnení jeho poslania, veľa Božích milostí  
a zdravia.

V apríli  sa našim žiakom  naďalej darilo v postupových umeleckých, 
vedomostných i športových   súťažiach.

Najväčším úspechom bolo víťazstvo nášho družstva pod vedením 
sestry Faustíny v diecéznom kole biblickej olympiády v Banskej Bystrici. 
Reprezentovali nás: Kristína Tencerová (9. roč.), Terézia Motyková (9. 
roč.) a Veronika Budinská (8. roč.). Dievčatá postúpili už po štvrtýkrát do 
celoslovenského kola, kde im prajeme obhájenie vlaňajšieho víťazstva.

V okresnom kole v prednese poézie a prózy obsadila Sára Briešková 
v I. kategórii 2. miesto a Bernadeta Šuhajdová v III. kategórii 2. miesto. 
Obe žiačky postúpili do regionálneho kola a súťažili v prednese prózy. 

V krajskom kole fyzikálnej olympiády bol úspešným riešiteľom 
Dominik Štrba (9. roč.). V krajskom kole chemickej olympiády nás 
reprezentovali Terézia Motyková, ktorá skončila na 4. mieste a Kristína 
Tencerová získala 7. miesto. Obe žiačky boli úspešné riešiteľky tejto 
olympiády. 

Matematickej olympiády sa  v okresnom kole tohto roku zúčastnilo 
13 žiakov z našej školy. Najlepšie sa darilo šiestakom. Na 2. mieste sa 
umiestnila Barborka Šipikalová a 3. bol Peter Burský. V kategórii Z 8 
Veronika Budinská získala 2. miesto. 

V okresnom kole biologickej olympiády sme dosiahli nasledovné 
výsledky: 

odbor zoológia: 1. miesto - Petra Mošková (7. roč.), 2. miesto - 
Kristína Polcová (6. roč.), 3. miesto – Patrícia Štrbová (7. roč.)

odbor botanika: 1. miesto – Bernadeta Šuhajdová (7. roč.)
odbor geológia: 1. miesto – Terézia Motyková (9. roč.), 2. miesto 

– Veronika Tencerová (8. roč.)
Všetky menované žiačky postupujú do krajského kola. V aprílovom 

kole okresnej fl oorbalovej ligy obsadilo družstvo chlapcov 8. a 9. ročníka 
1. miesto. Družstvo súťažilo v zložení: Lukáš Zimerman, Filip Urda, 
Matthias Čík, Jozef Tencer, Dávid Gulai a Dominik Štrba. 

V Župkove sa stala tradíciou  súťaž v speve ľudových piesní pod 
názvom Dolina, dolina... . Jej cieľom je rozvíjať vzťah  detí a mládeže 
k ľudovej hudbe. V I. kategórii súťažila Sára Briešková a umiestnila sa 
v zlatom pásme,  zároveň získala cenu poroty. V II. kategórii sa  v zlatom 
pásme umiestnila Dorotka Agnesa Palajová (4. roč.) a v III. kategórii sa 
Bernadeta Šuhajdová rovnako umiestnila v zlatom pásme.

So zaujímavým programom pre žiakov 1. stupňa zavítali do našej 
školy manželia Katka Aulitisová  a Ľubo Piktor známi z televízneho 
programu pre deti pod názvom Elá Hop. V predstavení Rozkrávka, ktoré 
sa všetkým deťom veľmi páčilo, ukázali divákom, aké je dôležité piť 
mlieko. Po skončení programu každý žiak dostal peknú plyšovú kravičku, 
ktorá im bude pripomínať, čo nesmie chýbať v ich jedálničku.

V tomto mesiaci nám boli doručené výsledky celoštátneho testovania 
žiakov  9. ročníka  zo slovenského jazyka a matematiky pod názvom 
Testovanie 9 - 2009.

Naši deviataci boli v oboch predmetoch úspešnejší, ako bol 
celoslovenský priemer. Najlepšie obstála zo slovenského jazyka Kristína 
Tencerová, ktorá uspela v teste na 100 %, v matematike boli najlepší 
Dominik Štrba a T. Motyková s úspešnosťou 90 %.

Ďakujeme všetkým pedagógom za prípravu na súťaže a olympiády. 
Úspešným žiakom blahoželáme.

M. Solčanová

Čo nového v ZŠ sv. Alžbety

Deň narcisov sa už tradične 
koná v apríli každého roka. Jeho 
symbolom je narcis — kvietok jari 
a nádeje, ktorý si ľudia pripínajú 
v tento deň na svoj odev, aby aj 
týmto spôsobom vyjadrili solidaritu 
s osobami postihnutými rakovinou.

Nie každý má otvorené srdce 
podeliť sa 
s tými, ktorí 
sú závislí od 
pomoci iných 
ľudí. ZŠ J. 
Z e m a n a 
v Novej Bani 
patrí medzi 
tých, ktorí si 
uvedomujú 
h o d n o t u 
zdravia detí 
a podporujú 
ho. V rámci 
k a m p a n e 
Deň narcisov 
s m e 
sa rozhodli tak ako aj po 
predchádzajúce roky podporiť 
občianskej združenie Svetielko 
nádeje v Banskej Bystrici. Chceme 
tak prispieť k zlepšeniu kvality 
života detí hospitalizovaných na 
onkologickom oddelení.

Naši žiaci (zapojilo sa ich až 
307) v tejto humánnej akcii takto 

spoločne s p. učiteľkami, ako aj 
s ostatnými pracovníkmi školy 
zozbierali krásnych 209,90 EUR.

Náš príspevok nám všetkým 
dáva nádej spoločnými silami znížiť 
počet ľudí chorých na rakovinu 
a zmierniť bolesť a utrpenie tých, 
ktorých táto choroba postihla. Aj 

vďaka nám snáď bude možné 
realizovať pripravované projekty 
v prospech chorých detí a plniť tak 
ich sny. 

Našou aktívnou účasťou 
sme sa snažili naplniť základnú 
myšlienku Dňa narcisov — s Ligou 
proti rakovine nosíme kvet 
ľudskosti.

Mgr. J. Holá, foto: - škola- 

Súťaž akordeonistov
V ZUŠ sa rozozvučali melódie akordeonistov v utorok 7. apríla. 

2009, ktorí sa na tento deň pripravovali odo dňa, keď bol vyhlásený 1. 
ročník Akordeónovej súťažnej prehliadky pre ZUŠ Žarnovica, Hliník nad 
Hronom, Žiar nad Hronom, Kremnica, Banská Štiavnica a, samozrejme, 
Nová Baňa.

Súťažilo sa vo všetkých ročníkoch I. a II. stupňa v komornej hre do 
12 a 15 rokov. Celkovo súťažilo 26 žiakov. Našu školu reprezentovalo 10 
súťažiacich, ktorých pripravovali Mgr. art. Katarína Rybárová a Mgr. Marta 
Urdová.  

V ý k o n y 
z ú č a s t n e n ý c h 
súťažiacich hodnotila 
odborná porota 
v zložení: Mariana 
Petríková – členka, Mgr. 
art. Adriana Budinská 
– členka, Mgr. art. Mária 
Kormanová - Martonová 
– predsedníčka, 
ktorá je vyučujúcou  
akordeónu na žilinskom 
konzervatóriu. Našu 
školu navštívila už 
niekoľkokrát a rada 
sa ku nám vracia. Jej 
vyjadrenia o výučbe 
akordeónu a priebehu 
súťaže boli hodnotené 

veľmi pozitívne, o tom svedčia i naše výsledky:
I. stupeň: 
1. roč.: Nikola Mőllerová – 1. miesto, 2. roč.: Paulína Polcová – 2. miesto, 
3. roč.: Kristína Lenartová – 1. miesto, Simona Solčanová – 1. miesto, 4. 
roč.: Štefan Luky – 2. miesto, 6. roč.:  Dominika Káderová – 1. miesto, 
Lenka Pacalajová – 3. miesto
II. stupeň:

 w Odborná porota.
Foto: -ZUŠ-

Janka Petrášová – 1. miesto, Filip Urda – 2. miesto
Komorná hra do 15 rokov: Dominika Káderová a Lenka Pacalajová - 1. 
miesto.

Súťažiacim z našej školy chcem aj touto cestou zablahoželať 
a poďakovať. Odovzdávanie diplomov a vecných cien si nenechala 
ujsť ani primátorka Mgr. Anna Miháliková. Dúfam, že umiestnenia 
žiakov v tomto roku budú inšpiráciou do ďalších súťaží a napredovania 
v hudobnom prejave na tomto nástroji. 

Naše poďakovanie patrí Lýdii Škvarkovej – tajomníčke poroty, Nadi 
Markovej za pomoc pri samotnej súťaži, Mgr. Ľubici Kormaňákovej za 
spomienkové predmety vyrobené žiakmi výtvarného odboru, mestu Nová 
Baňa ako zriaďovateľovi ZUŠ za poskytnutý fi nančný príspevok, ale aj 
ďalším, ktorí prispeli k uskutočneniu súťaže. 

Mgr. Marta Urdová
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Praktické maturity na Strednej 
odbornej škole v N. Bani

Praktická časť odbornej zložky 

maturitnej skúšky v odbore obchod 

a podnikanie sa na Strednej 

odbornej škole obchodu a služieb  

v Novej Bani konala tento rok 

v dňoch 31. 3. – 3. 4. 2009 nie 
celkom tradičnou formou.

Praktická časť odbornej 

zložky maturitnej skúšky 

pozostáva z dvoch častí, jednu 

časť tvorí riešenie komplexného 

účtovného príkladu a druhá časť je 

prezentácia spracovanej maturitnej 

práce.

Komplexný účtovný príklad 

riešia študenti v softvérovom 

p r o s t r e d í 

p r o g r a m u 

OMEGA od 

fi rmy KROS. 
V rámci príkladu 
musia založiť 

vlastnú fi rmu, 
v ktorej nielen 
zaúčtujú zadané 
účtovné prípady, 
ale musia aj 
viesť pomocné 

o p e r a t í v n e 

evidencie, ako 

je evidencia 

dlhodobého a 

krá tkodobého 

m a j e t k u , 

s k l a d o v á 

e v i d e n c i a , 

e v i d e n c i a 

z á v ä z k o v 

a  poh ľadávok 
vrátane upomienok a reklamácií, 
evidencia cestovných príkazov 
a pod. Po zaúčtovaní komplexného 
príkladu musia študenti vyhotoviť 

účtovnú uzávierku a závierku. 

Výsledkom je vyhotovenie 

súvahy, výkazu ziskov a strát 

a spracovanie daňového priznania 
spolu s poznámkami k účtovnej 
závierke a výkazom CASH 
FLOW. Všetky záverečné výkazy 
musia byť vyhotovené v podobe, 

v akej ich účtovná jednotka 

odovzdáva na daňový úrad. Aby 
sme vedeli, či fi rmy, v ktorých sme 
zaúčtovali účtovné prípady, sú 
zdravé, musia študenti spracovať 

fi nančnú analýzu fi rmy, v rámci 
ktorej zisťujú analýzu rentability, 

likvidity, zadĺženosti, aktivity 
a analýzu nákladov, výnosov 
a hospodárskeho výsledku. 
Úspešní maturanti, ktorí pri riešení 
komplexného príkladu splnia 
požiadavky fi rmy KROS, získavajú 
certifi kát o ovládaní programu 
OMEGA.

Spracovanie a prezentácia 
maturitnej práce závisí od 
zamerania štúdia našich študentov, 

CUDZIE JAZYKY A SERR
Cudzím jazykom sa v súčasnosti venuje čoraz viac pozornosti, 

pretože ich aktívne ovládanie priamo ovplyvňuje fungovanie demokracie 
a formovanie osobnosti novodobého európskeho občana. Všeobecným 
cieľom je zabezpečiť dosiahnutie komunikačnej úrovne B1/B2 podľa 
Spoločného európskeho referenčného rámca pre jazyky (ďalej len 
SERR) v prvom CJ a komunikačnú úroveň A2/B1 podľa SERR 
v druhom CJ u všetkých žiakov edukačného systému v SR na konci 
strednej školy.

V danom príspevku  by som chcela v krátkosti odprezentovať širokej 
verejnosti,  čo je to SERR a úrovne ovládania cudzieho jazyka podľa 
SERR.

Spoločný  európsky referenčný rámec (SERR) poskytuje spoločný 
základ na vypracovanie učebných osnov na výučbu jazyka, smerníc na 
prípravu učebných plánov, skúšok, na tvorbu učebníc atď. v celej Európe.  
Cieľom SERR je prekonať komunikačné bariéry medzi odborníkmi 
pracujúcimi v oblasti moderných jazykov, ktoré vyplývajú z rozličných 
vzdelávacích systémov v EÚ. Ukazuje sa, že predbežný rámec šiestich 
odlíšených úrovní dostatočne pokrýva učebný priestor, ktorý je relevantný 
pre Európanov učiacich sa jazyky.

A  Používateľ základov jazyka: A1, A2
B  Samostatný používateľ: B1, B2
C Skúsený používateľ: C1 , C2

Blíži sa čas maturitných skúšok a tento rok si absolventi mohli zvoliť 
jednu z úrovní B, čo globálne znamená:

B2 — rozumie hlavným myšlienkam zložitého textu na konkrétne 
aj abstraktné témy vrátane odborných diskusií vo svojej špecializácii. 
Komunikuje na takom stupni plynulosti a spontánnosti, ktorý mu 
umožňuje viesť bežnú konverzáciu s rodenými hovoriacimi bez toho, aby 
to pre ktoréhokoľvek účastníka interakcie predstavovalo zvýšené úsilie. 
Dokáže vytvoriť jasný podrobný text na rozličné témy a vysvetliť svoje 
stanovisko k aktuálnym témam s uvedením výhod aj nevýhod rozličných 
možností.

B1 — rozumie hlavným bodom zrozumiteľnej spisovnej vstupnej 
informácie o známych veciach, s ktorými sa pravidelne stretáva v práci, 
škole, voľnom čase atď. Dokáže sa zorientovať vo väčšine situácií, ktoré 
môžu nastať počas cestovania v oblasti, kde sa hovorí týmto jazykom. 
Dokáže vytvoriť jednoduchý spojený text na témy, ktoré sú mu známe 
alebo o ktoré sa osobne zaujíma. Dokáže opísať svoje skúsenosti 
a udalosti, sny, nádeje a ambície a stručne odôvodniť a vysvetliť svoje 
názory a plány.

Ak chcete vedieť viac o úrovniach SERR, navštívte webové stránky 
vzdelávacích inštitúcii v oblasti cudzích jazykov a Britskej rady na 

Slovensku.

Mgr. Mária 
F a l a t o v á , 
učiteľka CJ

S t r e d n á 
o d b o r n á 
š k o l a 
o b c h o d u 
a  s l u ž i e b 

v N. Bani

a to zamerania na blok obchodu 
a zamerania na blok cestovného 
ruchu.  V rámci tejto časti študenti 
absolvujú veľtrh cestovného 
ruchu a veľtrh začínajúcich 
fi riem. Snahou vyučujúcich je 
čo najbližšie priblížiť študentov 
k praxi. Študenti musia obhájiť 
vopred zadanú prácu na tému: 1. 
Itinerár pobytovo-poznávacieho 
zájazdu, 2. Podnikateľský plán

Obhajoba práce spočíva 
v prezentácii daného zájazdu alebo 
podnikateľského plánu v programe 
Power-Point a zároveň aj 
v príprave prezentačných stánkov, 

kde prezentujú buď danú krajinu, 
alebo svoju fi rmu. Multimediálna 
učebňa sa v dňoch maturít 
zaplnila stánkami z rôznych krajín 
sveta a rôznych dovolenkových 
destinácií, kde, samozrejme 
,nechýbalo ani Slovensko. Tieto 
stánky boli prezentované v rámci 
veľtrhu cestovného ruchu. Na 
veľtrhu študentských fi riem 
sme zasa videli rôzne fi rmy 
– kadernícky salón, kozmetický 
salón, reštauráciu, obchod 
s odevami...

Všetci sme sa cítili ako na 
skutočnom veľtrhu a študenti 
okrem prezentácie odpovedali aj 
na otázky maturitnej komisie, ktoré 
sa týkali prezentujúceho zájazdu 
alebo podnikateľského plánu. 
Študenti  zvládli zadané témy 
praktickej časti veľmi dobre, použili 
svoju fantáziu, ale aj výrečnosť. 
Prajeme im veľa úspechov na 
teoretickej časti odbornej zložky 
maturitnej skúšky.

Ing. Edita Červenková, Ing. 
Jana Palajová

INZERCIA

INZERCIA
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

MÁJ 2009

Zlatý Amos
To nie je len socha, ktorá sleduje našich 

profesorov zo skrine v zborovni. Je to aj anketa, 
ktorú už tretí rok vyhlasuje isté súkromné gymnázium v Košiciach. 
Študentská rada nášho „gympla“ preto dostala zaujímavú úlohu vybrať 
profesorov, ktorí by mohli kandidovať na tento titul. Nakoniec sme vybrali 
pani profesorky Benčatovú a Benckovú. Bolo potrebné čo najrýchlejšie 
zozbierať podpisy žiakov, napísať charakteristiku profesora a zaujímavú 
príhodu alebo príbeh s ním. Potom nám neostávalo nič iné, len čakať. No 
a aké bolo naše prekvapenie, keď sme sa dozvedeli, že pani profesorka 
Benčatová sa v Banskobystrickom kraji umiestnila na treťom a pani 
profesorka Bencková na prvom mieste?!

Týmto sa však naše súťaženie neskončilo. Profesorka Bencková 
týmto totiž postúpila až do semifi nále v Košiciach! A nešla tam sama! 2. 
— 5. apríla s ňou do metropoly východu pocestovalo zopár študentov zo 
septimy a oktávy spolu s pani profesorkou Sekerkovou. Boli to: Veronika 
Peniažková, Simona Šályová, Martina Píryová, Miška Laurincová, Monika 
Eliášova, Radka Ľuptovská, Veronika Šimuneková, Jozef Pajerský, Michal 
Peťko a ja, Liana Ružičková. No nešli sme tam len tak, museli sme sa 
totiž prezentovať krátkym programom. Ťažká úloha! Tak ako nakoniec náš 
program vyrezal? Čítajte ďalej. 

Štvrtok 2. apríla bolo na vlakovej stanici v Novej Bani o čosi plnšie 
ako zvyčajne. Stáli sme tam my, študenti gymnázia a čakali na vlak do 
Košíc. Na stanici v Košiciach na nás čakal náš nadpriemerne informovaný 
sprievodca Marek. Ubytovaní sme boli v školskom internáte, kde sme si 
užili kopec zábavy a spoznali nových priateľov. V ten istý deň sa konalo 
už spomínané semifi nále. Na pódium sme vybehli ako prví. Pozreli sme 
si malú videovizitku o pani profesorke, ktorá bola natáčaná u nás v škole 
a potom nasledoval náš program. Volal sa Bežný deň učiteľa. Predviedli 
sa v ňom: pani profesorka Bencková, pochopiteľne vo svojej vlastnej role 
učiteľa, Veronika Peniažková — jej kolegyňa, ja ako skutočne znudená 
žiačka a Jožko Pajerský ako neodbytné dieťa pani profesorky. Podstata 
scénky bola ukázať, čo všetko musí dnešný učiteľ zvládať, pričom sa často 
zabúda na pravé poslanie učiť a vzdelávať mladú generáciu. 

Nasledovalo prvé sito, cez ktoré sme sa, bohužiaľ, nedostali. Treba 
uznať, konkurencia bola silná, i keď myslím, že porotcovia tak celkom 
nepochopili to, čo sme scénkou chceli povedať. 

Prišla sobota, fi nálový deň. Do domu umenia, kde sa slávnostný 
galavečer konal, sme boli pozvaní ako čestní hostia. Program bol skutočne 
skvelý. Predviedli sa fi nalisti so svojimi číslami. Najviac sme sa však tešili na 
Komajotu, Zdenku Prednú a Breakfans. Na konci sa vyhlásil Zlatý Amos za 
rok 2009. Stal sa ním učiteľ z Rožňavy. Večer sa ale ani zďaleka nekončil! 
Nasledovala recepcia a večierok, na ktorom sme sa perfektne zabavili! 

Nedeľné ráno prebehlo veľmi rýchlo. Pobalili sme posledné veci, 
naraňajkovali sa a už len čakali na vlak, ktorým sme sa dostali naspäť 
domov. 

Nakoniec chcem odkázať obom nominovaným profesorkám, že pre 
nás ostanú naďalej Zlatými Amosmi napriek tomu, že sa nimi v skutočnosti 
nestali!

Liana Ružičková, GFŠ

Náš literárny 
talent

ÚSPECH   CEZ    TÝŽDEŇ

Študentka 1. ročníka Gymnázia 
Františka Švantnera v Novej 
Bani Mária Lenčová tú odvahu 
našla a bola odmenená. Dňa 
10. 3. 2009 si v Bratislave z rúk 
šéfredaktora  Týždňa Štefana Hríba 
prevzala krásnu cenu ako úspešná 
autorka návrhu na titulnú stranu 
spomínaného týždenníka. Mária 
bola medzi desiatimi ocenenými 
autormi – návrhármi.  Ako sama 
o sebe prezradila, pozerá sa na svet 
nielen očami 16-ročnej dievčiny, 
ale vidí svet vôkol seba rada aj 
cez objektív fotoaparátu. Je jej 
spoločník na vychádzkach prírodou, 
pri športovaní, v spoločnosti 
rovesníkov, pri rodinných oslavách, 
na výletoch, no skoro všade, len do 
školy ho radšej neberie!!? A ako sa 
to všetko zbehlo?

Prvým impulzom bol internet, 
kde našla výzvu týždenníka Týždeň  
na  návrh  Obálka roka.

Zapojiť do súťaže sa mohol 
každý, podmienkou bola zaujímavá 
fotografi a a titulok k nej. Za 
zaujímavý návrh sa hlasovalo cez 
internet, súťaž bola, samozrejme, 
časovo obmedzená a v každom 
týždni vyhral ten návrh na obálku,  
ktorý získal najviac hlasov od 
internetových priaznivcov. „Zaujalo 
ma to a keďže mám veľa rôznych 

Skúsili ste sa, vážení čitatelia pozerať sa na svet aj inak ako 
bežným každodenným pohľadom? Viete, že veci samozrejmé zdajú sa 
byť zázračné, keď sa na ne pozeráte objektívom fotoaparátu? Dnešná 
moderná technika nám umožňuje zachytiť a zvečniť okamihy života 
kvalitne a rýchlo a za každých okolností. Mnohí z nás sú amatérski 
fotografi  pre vlastné potešenie. Niekto si chce urobiť radosť, niekto 
chce urobiť radosť inému. Niekto zachytí krásu krajiny dnes, lebo 
vie, že zajtra zmení tvár a možno aj tvar. No málokto z nás má odvahu 
krásu okamihu posunúť aj ďalej a dopriať okoliu potešiť sa z krásnych 
záberov. 

záberov, rozhodla som sa do tejto 
súťaže zapojiť. Moja fotografi a 
bola zameraná na vzťah medzi 
človekom a zvieraťom. Sú zvieratá 
len obyčajné tvory alebo sú pre nás 
všetkým a sú jedinými skutočnými 
priateľmi, ktorí nás nezradia?“ 
hovorí Mária a dodáva: „Keď si 
každý myslí, že si nikto,  tvoj pes 
vie, že si stredobodom vesmíru. “ 

Gratulujeme Márii Lenčovej  
a tešíme sa na jej fotografi e aj na 
stránkach Novobanských novín 
alebo na výstave fotografi e AMFO 
NOVÁ BAŇA.

k. š.

 w Mária a šéfredaktor Týždňa 
Štefan Hríb. 
 Foto: -mš-

Juraj Búry, študent III. A triedy 
GFŠ, dosiahol v celoslovenskej 
súťaži Keď si vymýšľam  skvelý 
úspech — obsadil 2. miesto. Cenu 
na Gymnáziu vo Vrbovom, ktoré je 
organizátorom tejto súťaže, si dňa 16. 
4. 2009 prevzal v sprievode svojich 
rodičov.

Poviedka pod názvom In vitro 
anima rozpráva o mužovi, ktorý je 
súčasťou genetického experimentu. 
Vedci sa snažia vytvoriť akéhosi 
nadčloveka. Ten si dáva otázku, či 
je skutočným človekom, keď bol vy-
tvorený umelo.

Poviedky tohto žánru vychádzajú na pokračovanie v školskom časopise 
Spod Gupne. Dôkazom umeleckého talentu Juraja je aj fi lm Život na hrane, 
ktorý režíroval. Jeho premiéra bola dňa 25. 4. 2009 v pastoračnom centre 
v Novej Bani. Film trvá 90 minút a hrajú v ňom prevažne žiaci GFŠ. Filmová 
tvorba je pre Juraja koníčkom.

PaedDr. Oľga Sobotková

 w Juraj s maliarom. V pozadí 
je maľba inšpirovaná Jurajovou 
poviedkou.

Foto: -gfš-

Hviezdoslavov Kubín
Už niekoľko týždňov prebiehajú jednotlivé kolá v umeleckom prednese 

poézie a prózy – Hviezdoslavov Kubín. Naši žiaci súťažia v II., III. a IV. 
kategórii, pričom súťaž v prvých dvoch kategóriách je náročnejšia.

V prebiehajúcom ročníku súťaže sú jednoznačne úspešnejší naši 
recitátori prózy. Mladší víťazi školského kola, Karin Tužinská (príma 
– II. kategória) a Ján Karafa (kvarta – III. kategória), sa po postupovom 
umiestnení na obvodnom kole, ktoré sa konalo v CVČ Nová Baňa, 
presvedčivo stali aj víťazmi okresného kola, ktoré sa začiatkom apríla 
organizovalo v Žarnovici. V regionálnom kole sa z úspechu tešila už len 
Karin, ktorá obsadila 1. miesto a postupuje do krajského kola pod názvom 
Sládkovičova Radvaň.

V IV. kategórii sa na postupových miestach školského a zároveň 
i okresného kola umiestnili Veronika Peniažková (septima – 1. miesto) 
a Alžbeta Škvarková 2. A - 2. miesto), ktoré sa zúčastnili regionálneho 
kola pod názvom Zechenterova Kremnica. Tu  odbornú porotu viac zaujala 
Alžbeta, ktorá získala 2. miesto. 

Našim recitátorom blahoželáme a ďakujeme za úspešnú reprezentáciu 
Gymnázia Františka Švantnera.

PaedDr. Renáta Juhásová



NOVOBANSKÉ NOVINY 15

NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

MÁJ 2009

Kreativita so Slovenskou 
národnou galériou v Bratislave II

25. 3. 2009 absolvovali naši klienti druhú časť druhého ročníka 
tvorivých dielní v Bratislave. Tentokrát boli tieto dielne zamerané na 
výtvarné stvárnenie prvkov architektúry kostolov. Naši klienti boli 
inšpirovaní prácami rakúskeho architekta tvoriaceho v minulom storočí, 
ktoré si mali možnosť naši umelci pozrieť po príchode do galérie. 
Následne na to vznikali diela obsahujúce prvky výzdoby kostolov a ich 
architektúry pod rukami našich klientov. Najprv sa zdalo, že to bude pre 
nich zložitá a náročná úloha, ale s pomocou uja Peťa Bauera to bravúrne 
zvládli. A prezradíme, že spolu s našimi klientmi sme tentokrát tvorili aj 
my. 

Mgr. Antónia Prôčková – Hirjáková
vedúca výchovy vo voľnom čase

VEĽKONOČNÁ VÝZDOBA S 
MARTINKOU MEČIAROVOU

O jedno krásne popoludnie, konkrétne 23. 3. 2009, sa nám postarala 
známa tvár z televíznej obrazovky a veľmi milá osôbka v jednom 
Martinka Mečiarová. Čo bolo za tým? Keďže v našom zariadení 
máme zručných, šikovných a kreatívnych klientov a Veľká noc 
bola predo dvermi, boli sme radi, keď nás Martinka oslovila, či jej 
pomôžeme s veľkonočnou výzdobou v reštaurácii Slovenská koliba 
v Sklených Tepliciach. Celé popoludnie sme spolu zdobili, tvorili, 
rozprávali sa. Martinka, ďakujeme!

Mgr. Antónia Prôčková–Hirjáková
vedúca výchovy vo voľnom čase

BOCCIA
V sobotu, 28. 3. 2009 sa naši 

športovci boccie Lenka Gregáňová, 
Janka Jankovičová a Rasťo Kolek 
zúčastnili kontrolných pretekov 
v Bratislave. Usporiadal ich 
SZTPŠ a zúčastnili sa ho športovci 
dvoch centier Remata a Bratislava. 
Súťažilo sa v kategórii jednotlivcov 
BC 1, BC 2, BC 3, BC 4. Z našich 
športovcov si najlepšie počínala 
Lenka Gregáňová v kategórii BC 
2, ktorá obsadila krásne druhé 
miesto.

Srdečne blahoželáme.

Vychovávatelia Anka Gajdošová 
a Mgr. Jozef Stankay

VITAJ, 
VEĽKÁ NOC

Veľkonočné trhy pod názvom 
Vitaj, Veľká noc organizovalo 
kultúrne stredisko Mestského 
úradu Nová Baňa v Centre 
voľného času v Novej Bani dňa 
2. apríla 2009. Naše zariadenie 
– domov sociálnych služieb 
a denné centrum - sa na tomto 
podujatí prezentovalo výrobkami, 
ktoré vyhotovili naši klienti 
v rámci výchovy mimo vyučovania 
a v dennom centre, pričom táto 
prezentácia bola spojená aj 
s predajom.

Pani vychovávateľka 
Mgr. Hana Šimoneková

Kreativita so Slovenskou národnou 
galériou v Bratislave III

Stalo sa už tradíciou, že naši 
klienti pravidelne navštevujú 
Slovenskú národnú galériu v 
Bratislave, aby sa zdokonalili vo 
výtvarnej činnosti a nadobudli 
tak nové poznatky a zručnosti. 
Tak to bolo aj 15. 4. 2009, keď 
tvorivú dielňu navštívilo sedem 
našich klientov. Jedno dievča 
a šesť chlapcov rôznej vekovej 
kategórie. Vo výtvarnej dielni 
sme sa učili pracovať s ceruzkou, 
fi xkou, uhlíkom i s vodovými 

farbami a rôznymi druhmi štetcov. 
Klienti sa oboznámili s moderným 
umením a tiež vytvorili pekné 
zaujímavé obrazy. Opäť sme boli 
pochválení za našu šikovnosť 
a slušné správanie, čo nás veľmi 
potešilo. A takto v dobrej nálade 
sme sa vybrali na prechádzku 
ulicami hlavného mesta 
Slovenska.

Vychovávatelia Olinka 
Kasanová a Ján Ruman

Gastrofestival 
v Žiari nad 

Hronom

V rámci akcie Dňa 
otvorených dverí sme 22. 4. 
2009 navštívili SOŠ OBCHODU 
A SLUŽIEB v Žiari nad Hronom. 
Spolu s našimi klientmi sme 
mali možnosť nahliadnuť do 
sveta gastronómie rumunskej, 
českej, egyptskej, mexickej 
a francúzskej kuchyne. 
Nechýbala ani naša slovenská 
kuchyňa a poľovnícke 
špeciality. Privítali nás študentky 
hotelovej školy a oboznámili 
nás s programom. Všetkým 
sa nám páčila výzdoba, ktorá 
vystihovala kultúru danej 
krajiny a bola naozaj na vysokej 
úrovni. My z dospelých sme 
sa tešili a pochutnali si aj na 
špecialite rumunskej kuchyne 
– „slimákoch“, ktoré nám 
celkom chutili.

         Vychovávateľky Anka 
Gajdošová a Betka Mišurová

Začiatkom mesiaca, 2. apríla,  
sme sa aj my z denného centra 
pridali ku kreatívnym umelcom 
z nášho regiónu  a spoločne s nimi 
sme sa zúčastnili  na veľkonočných 
trhoch organizovaných kultúrnym 
strediskom Mestského úradu Nová 
Baňa s názvom Vitaj, Veľká noc, 
ktoré sa konali v Centre voľného 
času v Novej Bani. Na týchto trhoch 
sme mali možnosť odprezentovať 
šikovnosť a zručnosť našich 
klientov v podobe ich hotových 
výrobkov.   Odmenou nám bolo 
zakúpenie týchto výrobkov 
návštevníkmi trhov, za čo sa 
chceme touto cestou poďakovať  
všetkým, ktorí si zakúpili tieto naše 
výrobky a tak nás podporili v našej 
ďalšej činnosti.

Ďakujeme.

              Patrik Chudánik, 
Silvia Gažiová a klienti 

denného centra

INZERCIA
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BALATON CUP
Prvý aprílový víkend bol 

pre karate klub veľmi náročný. 
V piatok 3. 4. odcestovala skupina 
dorastencov a dospelých na 
medzinárodný turnaj do Maďarska, 
ktorý bol náročný nielen pre veľkú 
konkurenciu (Maďarsko, Srbsko, 
Poľsko, Chorvátsko, Slovinsko, 
Česko, Slovensko, Bulharsko, 
Rakúsko, Cyprus), ale aj svojím 
trvaním, keďže sobotňajšia 
časť súťaže skončila pol hodinu 
pred polnocou. Konfrontácia 

s takouto rôznorodou a početnou 
skupinou súperov je najlepšou 
motiváciou k napredovaniu nielen 
pre skúsených, ale aj pre tých 
ostatných.

V nedeľu 5. 4. sa skupina 
žiakov a juniorov, ale hlavne 
začínajúcich súťažiacich zúčastnila 
turnaja vo Zvolene. Tu nešlo 
v prvom rade o zisk umiestnení, ale 
hlavne o získavanie skúseností. 
Veď väčšina súťažila po prvýkrát. 
Určite svojím výkonom nesklamali, 
čaká ich však ešte množstvo 
hodín tréningu a stupienok víťazov 
nebude až taký vysoký.

Balaton cup:

Meno a priezvisko  KATA          UMIESTNENIE
Viktória  Šályová  18 - 20 years  3.
Meno a priezvisko              KUMITE (weight)               UMIESTNENIE
Viktória  Šályová  18+ years, +68  2.
Viktória Šályová  18- 20 years, +60  3.
Monika Valachovičová 18+ years,  -55  2.
Monika Valachovičová 18+ years, -61  2.
Michaela  Holečková 16 - 17 years, -53  3.

TEAM NAME  KUMITE           UMIESTNENIE
Nová Baňa A (Šályová, 
Valachovičová, Meleková) 18 – 20   1.
Nová Baňa C (Holečková, 
Meleková, Rafajová)  16 – 17   3.
Nová Baňa D (Meleková, 
Rafajová, Holečková) 14 – 15   3.

Zvolen cup:
Meno a priezvisko  KUMITE (váha)         UMIESTNENIE
Veronika Meleková  F15   2.
Barbara Vandlíková  F10   2.

SUPER ENPI KARATE CUP  2009

V dňoch 28. — 29. marca sa v srbskej Subotici konal medzinárodný 
turnaj v karate. O jeho veľmi dobrom obsadení hovorí účasť 1500 
pretekárov zo14 krajín. Záznam zo súťaže robila aj srbská televízia, ktorej 
poskytli rozhovor i naše majsterky sveta.

V Srbsku je karate veľmi populárny šport, čo sa prejavuje v kvalite 
srbských karatistov. V búrlivej atmosfére sa nestratila ani početná skupina 
Novobančanov. 

Popri skúsených členoch klubu dostali šancu konfrontovať svoje 
kvality aj mladí a začínajúci. Veď prekonať odlúčenie od rodičov, strach 
zo samotného súťaženia stojí veľa síl. A to sa im od jednej súťaži k druhej 

darí čoraz lepšie. 
A tu sú výsledky:  
Viktória Šályová, kata - 1991 & older - 3. miesto, Viktória Šályová, 

kumite - 1991,1990 , + 60 kg - 1. miesto, Viktória Šályová, kumite - 1989 & 
older, open - 2. miesto, Mária Janíčková, kata  - 1991 & older - 1. miesto, 
Frederika Hrnčiarová, kata - 1991 & old. - 2. miesto, Barbara Vandlíková, 
kata  - 1997, 1996 - II. level - 1. miesto, Barbara Vandlíková, kumite - 
1997, 1996, - 35 kg - 1. miesto, Paulína Hrušková, kumite - 1989 & older, 
+ 60 kg - 3. miesto, Paulína Hrušková, kumite - 1989 & older, open - 3. 
miesto, Veronika Meleková, kumite - 1993, 1992,  - 52 kg, kumite - 1993, 
1992,  - 52 kg - 1. miesto, Ema Kasanová, kata - 1999, 1998  - I. level 
- 2. miesto,  Monika Valachovičová, kumite - 1989 & older,  - 55 kg - 2. 
miesto, Kristína Hudecová, kata - 1999, 1998  - I. level - 1. miesto, Kristína 
Hudecová, kumite - 1999, 1998,  - 35 kg - 3. miesto, Michaela Holečková, 
kumite - 1993, 1992, 52 kg - 2. miesto.

Kata team ŠK, Nová Baňa (Vandlíková, Kasanová, Hudecová) 1. 
miesto, Kata team ŠK, Nová Baňa (Šályová, Janíčková, Hrnčiarová) 1. 
miesto, Kumite team ŠK, Nová Baňa (Pohronský, Frölich, Medveď) 2. 

miesto,  Kumite team 
ŠK, Nová Baňa 
(Šmikniar, Juhás, 
Kekeši) 2. miesto, 
Kumite team ŠK, Nová 
Baňa (Vandlíková, 
Kasanová, Hudecová) 
3. miesto, Kumite 
team ŠK, Nová 
Baňa (Meleková, 
Holečková, Šályová) 
3. miesto, Kumite 
team ŠK, Nová Baňa 
(Klongová, Hrušková, 
Valachovičová), 3. 
miesto.

Text: -jš-, foto: 
-team-

 w Víťazi s trofejami.

Mariášové turnaje v Novej Bani si 
získavajú svoju popularitu

Dňa 25. 4. 2009 sa konalo 
v našom meste jarné kolo 
celoročného turnaja v mariáši, 
ktorý pokračoval svojím VIII. 
ročníkom. Príjemným prekvapením 
bola účasť hráčov z Banskej 
Bystrice, Detvy, Harmanca 
a tradične z regiónu Levice, Hliník 
nad Hronom a Žarnovica. Týmto 
bola zaznamenaná rekordná 
účasť za 8 rokov v počte 30 
súťažiacich hráčov. Turnaj mal 
svoju úroveň, čím si získal 
sympatie zúčastnených hostí. Hral 
sa 5-        -centový mariáš do 100 
v piatich kolách po 50 minút. Súťaž 
bola veľmi vyrovnaná 
a po jej ukončení prvé 
miesto získal Pavol 
Barcík z Levíc s počtom 
21 bodov a nahraných 
32,8 EUR. Druhú priečku 
obsadil Ján Kubuš 
z Harmanca s počtom 20 
bodov a nahraných 30,5 
EUR. Tretí skončil Lukáš 
Nedelka z Detvy, ktorý 
získal 19 bodov a nahral 
30 EUR. Do celoročného 
hodnotenia bodovali len 
členovia Mariáš klubu v 
Novej Bani, a to Pavol 

Barcík z Levíc, Jozef Bobula zo 
Žarnovice, Jozef Gregor z Novej 
Bane, Ivan Majerský zo Žarnovice, 
Ján Urblík z Hliníka n. Hronom, 
Igor Herko, Ladislav Ditte a Ing. 
Milan Bartoš z Novej Bane. Víťazi 
dostali fi nančné a vecné ceny, 
ktoré sponzorsky venovali Michal 
Lisičan, Čierny princ a reštaurácia 
Hoťapo, takže ich získalo prvých 
25 umiestnených, čo bolo milým 
prekvapením. Spoločne sa už 
všetci tešíme na letný turnaj.

-ai-
Foto: -MK-

 w Víťazi jarného kola. Zľava: Ján Kubuš 
z Harmanca, Pavol Barcík z Levíc, Lukáš 
Nedelka z Detvy.
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Družstvo mladších žiačok na 
majstrovstvách Slovenska

Finálový turnaj družstiev mladšieho žiactva
V súťaži chlapcov sa turnaj konal v Topoľčanoch. Naši chlapci obsadili 
štvrté miesto, keď prehrali s Topoľčanmi 0:10, s Partizánskym 0:10 
a s Trenčianskou Teplou 2:8. Body získali Marek Mišík a Lukáš Kekeši po 
jednom. Postup si vybojovali Topoľčany a Partizánske.
Oveľa lepšie výsledky dosiahli dievčatá na domácich stoloch. Po 
víťazstvách nad Topoľčanmi 4:1/ body Mi. Kršiaková — 2,5; Ma. Kršiaková 
— 1,5/, Tr. Jastrabím 3:2/ Ma. Kršiaková — 2,5; Mi. Kršiaková — 0,5/ 
a Tr. Teplou 5:0 / hostia sa nedostavili/ obsadili prvé miesto a postúpili na 
majstrovstvá Slovenska, ktoré sa budú konať 9. 5. 2009 v Novej Bani.

Slovenský pohár najmladšieho žiactva
V súťaži dievčat sa konal turnaj v P. Bystrici. Zvíťazila Simona Caránková 
z Topoľčian nad Adrianou Pružincovou z Tr. Teplej a domácou Monikou 
Uríkovou. Z našich dievčat Hanka Mališová obsadila 17. — 24. miesto, 
Zuzana Kasanová a Michaela Sajková obsadili 25. — 28. miesto, Žofi a 
Búryová obsadila 33.— 35. miesto.
Chlapci hrali v Trenčianskej Teplej. Tam zvíťazil Adam Brat z Pezinka, 
druhý bol Ivan Pavlík z Kys. N. Mesta a tretí Niclas Péter z Lučenca. Náš 
Martin Papánek obsadil 53. — 64. miesto.

2. liga — dorast:  
N .Baňa - N. Mesto         1:9, body: Mi. Kršiaková - 1
N. Baňa - Partizánske      4:6, body: Mi. Kršiaková - 2; Kršiak - 1; Mišík - 1
N. Baňa - Tr. Teplá       8:2, body: Kršiak - 3,5; Mi. Kršiaková - 2,5; Mišík - 2
Naše družstvo obsadilo posledné miesto a vypadlo do tretej ligy. Do 
kvalifi kácie o postup do prvej ligy postúpili Topoľčany B.

Regionálny turnaj najmladšieho žiactva
Posledný turnaj sa konal v Novej Bani. V súťaži chlapcov zvíťazil Patrik 
Bučko nad Dávidom Mikušom, obaja z Topoľčian, tretí bol Šimon Malec 
z Tr. Jastrabia. Martin Papánek obsadil 19. — 24. miesto. U dievčat 
zvíťazila Simona Caránková z Topoľčian, druhá bola Karolína Furková 
z Vrábeľ, tretia Karin Síkelová z Topoľčian. Z našich hráčok sa najlepšie 
umiestnila Hanka Mališová na 11. — 15. mieste, Zuzana Kasanová,  
Miška Kyseľová a Miška Sajková obsadili 16. — 20. miesto, Karin 
Tužinská, Zuzana Kyseľová a Daniela Drgoňová obsadili 21. — 23. 
miesto. Do záverečného turnaja TOP 12 sa z nášho klubu prebojovala 
Zuzana Kasanová, ktorá v celkovom hodnotení obsadila 12. miesto.

Jozef Antal, tréner mládeže

 RIADKOVÁ INZERCIAMiestna organizácia Nová Baňa
Vás pozýva na

p ukážku lovu rýb udicou, ktorá sa bude konať 27. 6. 2009 na VN 

Tajch (kontakt Ivan Lachký: 0905 117 098)

p preteky detí Elvis Cup do 15 r., ktoré sa budú konať dňa 15. 9. 2009 

na VN Tajch (7. 30 —  8. 00 prezentácia)

p preteky O pohár primátora, ktoré sa budú konať dňa 27. 9. 2009 

na VN Tajch (7. 00  — 8. 00 prezentácia) — preteky sa konajú podľa 

predpisov na športovú činnosť.
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16. – 17. máj 2009: MUDr. Prutkayová, zdravotné stredisko 
Žarnovica, tel. č.: 045/68 13 046

23. – 24. máj 2009: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia Hronský 
Beňadik, tel. č.: 045/68 93 282

30. – 31. máj 2009: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 56 083

6. – 7. jún 2009: MUDr. Brodzianska, zubná ambulancia 
Hodruša-Hámre, tel. č.: 045/68 44 596

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

BLAHOŽELÁME:

František Pavlov
Mária Marková
Peter Čakloš

Helena Tomčániová
Ing. Vladimír Kohút

MUDr. Mária Ostatníková
Matilda Mikušková 

Michal Lisičan
Marta Marušková

Ján Klimko
Ondrej Jankove
Marián Suchý

MUDr. Ľubomír Snopek
Anton Budinský
Dominik Debnár
Helena Vozárová

Karolína Hrnčiarová
Mária Tužinská

Štefánia Palajová
Anton Kráľ

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Ľudmila Grosmanová
Ján Vallo

Hermína Polcová
Ing. Vladimír Herko

Jolana Fekárová
Helena Foťková
Irma Jakubcová
Viktória Mihálová
Mária Šimegová
Jozefína Šályová
František Sedlák
Mária Ďurčeková

Pavel Getler
Božena Búryová

Katarína Poláková
Jarmila Šályová

Ján Smrek
Helena Saibertová
Ing. Urban Štrba 
Helena Veltyová

Jozefína Budinská
Terézia Pelikánová

Emília Kohútová
Karol Vozár
Jozef Prokaj

Bohumil Hollý
Phmr. Adela Antolíková

Ján Kratmüller
Emília Palierová
Jolana Lovecká
Zuzana Katinová
Jozefína Tomová
Pavlína Budinská
Anna Pavlíková

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:

Nedeľa a sviatok                 9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci máj 2009 

    11. 5. - 17. 5. 2009   20. týždeň       lekáreň   SIMONA, Nová Baňa
    18. 5. - 24. 5. 2009   21. týždeň       lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
    25. 5. - 31. 5. 2009   22. týždeň       lekáreň   MEDEA, Nová Baňa V
      1. 6. -   7. 6. 2009   23. týždeň       lekáreň   ALTHEA, Žarnovica

Ludevit Raffaj, 78 r.
Mária Lukáčová, 86 r.
Dagmar Pavlová, 47 r.
Michal Škvarka, 97 r.
Marián Katina, 50 r.

KINO  VATRA NOVÁ  BAŇA

MÁJ 2009

16. 5. 2009 KOZÍ PRÍBEH      český anim. fi lm  (80 min.)

23. 5. 2009 RUŽOVÝ PANTER 2    fi lm USA (92 min.)

30. 5. 2009 LÍBÁŠ JAKO BUH      český fi lm (115 min.)

Začiatok predstavenia je o 19,00 hod.

Simona Kamenská
Viktória Vozárová

Nina Kôpková
Peter Kôpka
Marek Cicko

Vanessa Eileen Barancová
Štefan Lukačovič

NARODILI SA

OPUSTILI NÁS

Anna Liptáková, 74 r.
Margareta Kočnerová, 85 r.

Alojzia Polcová, 75 r.
Margita Polcová, 80 r.

Barbora Štullerová
Patrik Budinský
Matúš Tencer
Jakub Sabaka

Petra Šusteková
Nia Pšenáková

POVEDALI SI ÁNO

  Jozef Chrobák - Mgr. Zuzana Sendlaiová
     Patrik Mánik - Ivana Masárová
 Mgr. Juraj Stankay - Mgr. Karin Jauschová
    Ing. Michal Svetlík - MUDr. Zuzana Polnišerová

                         

Správne znenie tajničky z aprílového čísla Novobanských novín: 

Spomienkou sa žiaľ nehojí. Spomedzi úspešných lúštiteľov sme 

vyžrebovali Jána Polca st. zo Žarnovice. Výherca získava balíček 

prekvapení, ktorý si môže prevziať v Informačnom centre v Novej 

Bani.

UPOZORNENIA PRE ČITATEĽOV

Peter Libo - Marcela Struhárová

Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike 
informujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), 

mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

Od budúceho čísla sa vraciame k uverejňovaniu veku v rubrike 
jubilanti na žiadosť mnohých čitateľov.

 

Narodilo sa vám dieťatko a chceli by ste túto radostnú 
udalosť uverejniť v Novobanských novinách? Príďte nám 
túto udalosť oznámiť do redakcie Novobanských novín.  V 
spoločenskej rubrike uvádzame údaje, ktoré sú s časovým 

oneskorením.
-red-
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Po zimnej futbalovej prestávke futbalisti opäť vybehli na futbalové 
trávniky, aby pokračovali v začatom futbalovom ročníku 2008/2009. 
Pôvodne prvý majstrovský futbalový zápas  naši futbalisti mali odohrať 29. 
3. 2009 na domácom ihrisku proti futbalistom z Kremničky. Celé 16. kolo 
riadiaci orgán pre nepriaznivé poveternostné podmienky zrušil a nariadil ho 
odohrať 20. 5. 2009,  teda aj náš úvodný zápas. 

Keďže v závere jesennej časti futbalových súťaží bol náš káder značne 
oslabený (odišiel Krivočenko, Pavlík, Doknič, Glogovac, Polc, Fáber), výbor 
MFK sa musel poobzerať po ďalších futbalistoch, ktorí by mali schopnosti 
reprezentovať v III. lige.

V súčasných ekonomických podmienkach a pri súčasných ponukách 
zo strany hráčov z iných klubov (vzhľadom na ich cenu) to nebola pre výbor 
neľahká úloha. Na hosťovanie výbor získal do bránky Daniela Benkóa (Dvo-
ry nad Žitavou), Romana Žemberu a Ivana Bielika (ZM), Františka Jakaba 
(Inter Bratislava), Pavla Blahu (Žiar n. Hr.) a nakoniec sa vrátil náš bývalý 
odchovanec Peter Hudec, ktorý posledne hrával v Rakúsku. Výbor MFK 
verí, že terajší káder hráčov bude úspešne reprezentovať naše mesto.

Pred pripravovaným prvým majstrovským futbalovým zápasom jarnej 
časti v sobotu 28. marca 2009 zorganizoval miestny fanklub brigádu na fut-
balovom štadióne. Výbor MFK Nová Baňa touto cestou ďakuje brigádnikom 
za urobené práce, cieľom ktorých bolo skultúrniť prostredie na našom 
štadióne. 

5. 4. 2009  Krásno nad Kysucou  —  N. Baňa   2:2 (1:1), góly: Švec
Na zápas 17. kola museli naši futbalisti cestovať do vzdialeného Krásna 

nad Kysucou. Zápas 16. kola, ktorý naši futbalisti mali odohrať na domácom 
ihrisku 29. 3., bol preložený pre nepriaznivé poveternostné podmienky na 1. 
5. 2009. Úvod zápasu bol poznamenaný opatrnosťou z oboch strán. V 13. 
minúte Mánik  postrehol malú domov brankárovi domácich, správne dovole-
ne ho atakoval, získal loptu, ktorú bez rozpakov poslal na hlavu Šveca a ten 
ju s prehľadom poslal do bránky domácich. Zdalo sa, že tento gól vyburcuje 
našich chlapcov k zvýšenému úsiliu. Vyburcoval však  domácich futbalistov, 
ktorí po chybe našej obrany v 23. minúte vyrovnali na 1:1. V ďalšom priebe-
hu sa zväčša hralo v strede ihriska s príkladným nasadením domácich fut-
balistov, ktorí nedovolili našim chlapcom hrať svoju technickú hru. 

Počas celého zápasu dokázali domáci atakovať našich chlapcov po 
celom ihrisku a po získaní lopty dlhým pásom ju posielať pred našu bránku. 
Nakoniec sa zápas skončil spravodlivou remízou.

12. 4. 2009    Nová Baňa — Králiky   2:0  (0:0), góly: Mánik 2x
Bol to premiérový zápas jarného kola na domácej pôde. Čakal sa vy-

rovnaný súboj. Futbalisti z Králik zaostávali za našimi chlapcami len o tri 
body. Z nových futbalistov nenastúpil pre zranenie Peter Hudec a František 
Jakab. Naši futbalisti pôsobili v prvom polčase nekoncentrovaným dojmom. 
V druhom polčase zlepšili pohyb a prihrávky, čo sa prejavilo aj strelením 
gólu v 58. min. Patrikom Mánikom. Ten istý hráč v 70. min. krásne vystrelil 

na bránku súpera a jeho strela skončila v sieti hostí. Zaslúžené víťazstvo 
našich futbalistov.

19. 4. 2009 Kysucké Nové Mesto — N. Baňa   2:1 (0:0), góly: Jakab
Naši futbalisti opäť cestovali na Kysuce, kde ich podľa vylosovania 

čakal pre zmenu súper z Kysuckého N. Mesta. V tomto zápase si na svoje 
konto do tabuľky pripísali tri body po víťazstve 2:1. Po neistom výkone 
v prvom polčase sa herný prejav z našej strany zlepšil, čo sa hneď prejavilo 
aj na skóre zápasu. V úvodných minútach druhého polčasu Jakab strelil 
svoj prvý gól v našom klube a zároveň vedúci v tomto zápase. O tri minúty 
nato Švec pridal ďalší gól do súperovej siete. Stav 2:0 v náš prospech dával 
nádej vo víťazstvo v tomto zápase. Domáci nakoniec stav zápasu upravili 
na konečných 2:1 v náš prospech. Pochvalu za výkon si zaslúži brankár 
Benkó, ktorý svojím výkonom podržal naše mužstvo.

Futbal mladých

Starší dorastenci: 
12. 4. 2009  L. Mikuláš — Nová Baňa  2:1, góly: Lenard, Mikuška
19. 4. 2009   Dolný Kubín — Nová Baňa   1:0  (0:0)
Mladší dorastenci:
12. 4. 2009    Liptovský Mikuláš — Nová Baňa   1:1
19. 4. 2009    Liptovský Mikuláš — Nová Baňa   5:1   (1:1)
Starší žiaci:
11. 4. 2009    Tempus Rim. Sobota — Nová Baňa  1:1, gól: Repiský
19. 4. 2009    Nová Baňa — Podbrezová B     1:1  (0:1)
Mladší žiaci:
11. 4. 2009    Tempus R. Sobota — N. Baňa  3:0  (0:1), gól: Tisovský
19. 4. 2009    Nová Baňa — Podbrezová B   0:3  (0:1)

Pavel Čellár 

 w Brigáda na futbalovom štadióne v Novej Bani 28. marca 2009.

Foto: Ing. Brodziansky

Podporte POP-ROCK-FEST!

Občianske združenie DANIELA a občianske združenie SPRÁVNA 
CESTA organizujú v spolupráci s mestom Nová Baňa za podpory 
nadšencov  rockovej hudby a motoriek v dňoch 31. júla a 1. augusta 
2009 kultúrne spoločenské podujatie POP-ROCK-FEST, slnko-moto-
zraz  v rekreačnej zóne Tajch. 

Podujatie začne 31. 7. podvečer prvým ročníkom festivalovej pre-
hliadky amatérskych popových a rockových interpretov. Pokračovať 
bude ráno 1. 8. súťažou o najlepší rockový guláš. Napoludnie sa pridajú 
motorkári s tradičnou spanilou jazdou ulicami mesta, vozením detí na 
námestí a ďalšími aktivitami na Tajchu. Podvečer bude nasledovať 
druhá časť festivalovej prehliadky  hudobných skupín. Podujatie bude 
spestrené sprievodnými akciami, celý program je zatiaľ v štádiu tvorby 
a bude včas zverejnený.

Keďže ide o novinku v kultúrnom kalendári nášho mesta, je tu výzva 
pre všetkých občanov a sympatizantov tejto akcie, aby svoje pripomien-
ky, návrhy, nápady, ale aj konkrétnu podporu adresovali organizátorom: 
Igor Moško, Jaro Svetík, Darina Bušková, Peter Beťko, Stanislav Pav-
lov, Marián Špirek, Vanda Prandorfyová, Monika Víglašská, Ján Korista, 
OKI MSÚ, prípadne na adrese: poprock@gmail.com.

Touto cestou si dovoľujeme osloviť aj sponzorov. Ak sa rozhod-
nete fi nančne, resp. materiálne podporiť naše podujatie, kontaktujte 
nás na tel. č. 0904/158087 alebo svoje príspevky posielajte na číslo 
účtu: 411530620/0900.  Vaše fi rmy majú jedinečnú príležitosť zviditeľniť 
sa formou reklamy v rámci celého podujatia, ktoré bude zrejme 
vyhľadávaným miestom v čase letných prázdnin. Očakáva sa totiž 
bohatá účasť,  k  3. máju už prejavilo záujem o vystúpenie takmer 30 
interpretov,  a to nielen z banskobystrického regiónu. Kapely, ktoré sa 
chcú registrovať na festivale, môžu tak urobiť na internetovej adrese: 
http://bandzone.cz/fan/poprockfest

-vap-


